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U red n išk i odbor: M a tija  K o rit
n ik , S ih u r E rn a , T ržan  Vera, 
R udi K irh m a je r, V ik to r R ački, 
A di Z ale te l, Jože G erh a rd , V i
ljem  Z ale te l m l. O dgovorni 
u re d n ik : G erh a rd  Jože. U red n i
štvo  in  u p ra v a : S tek la rn a  
H ras tn ik . Iz h a ja  v sakega 5 v 
m esecu. N aslov : »Steklar« gla
silo k o lek tiv a  S tek la rn e  H ra s t
n ik , te l. 814-622 — in te rn o  63. 
T isk  in  k liše ji AERO kem ična 
in  g ra fič n a  in d u s tr ija . P o  m ne
n ju  R epu b lišk eg a  se k re ta r ia ta  
za in fo rm a c ije  L ju b lja n a , je  
časopis op ro ščen  d a v k a  od p ro 
m e ta  p ro izvodov  (Št. 421-1/72 z 
dne  11. 3. 1974).

PODELJENA
P riznan ja  »Zaslužnem u občanu« 

v  le tu  1974 so bila podeljena na 
slavnostni seji občinske skupščine 
H rastn ik  dne 3. 7. 1974.

V skladu z odlokom o podelje
van ju  priznanja »Zaslužnem u ob
čanu« je  kom isija za podelitev 
teh priznanj tudi letos objavila 
razpis za zb iran je kandidatov za 
podelitev priznanja »Zaslužnemu 
občanu«.

Po odloku in prav iln iku  o po
deljevanju  priznan ja »Zaslužne
m u občanu« je možno vsako leto' 
podeliti po eno priznanje »Za
služnem u občanu«, ki je  najv išje 
občinsko priznan je za uspehe, ki 
so rezu ltat prizadevnosti in  tra j
nega dela n a  področju gospodar
stva, družbenih služb, družbeno
političnega delovanja, ku ltu rno- 
prosvetne dejavnosti, telesnovzgoj- 
ne ter športne dejavnosti in druž
bene dejavnosti.

Skladno z določili odloka in  
prav iln ika o podeljevanju p ri
znanj »Zaslužnem u občanu« lah
ko občinska skupščina ob poseb
nih priložnostih podeli delovnim  
organizacijam , društvom  in posa
meznikom  prim erno oblikovan iz
delek, oprem ljen  s plaketo kot 
posebno priznan je za dosežene u- 
spehe, ozirom a dosežke na nave
denih področjih delovanja.

Na razpis za leto 1974 je  kom i
sija  p reje la  predloge za podeli
tev  priznanj »Zaslužnem u obča
nu«, ki so jih  predložile krajevne 
skupnosti, ku ltu rn a  in  telesno- 
vzgojna d ruštva in  skupnosti z 
obm očja občine H rastnik.

K om isija za podeljevanje p ri
znan ja  »Zaslužnemu občanu« je 
n a  seji dne 3. 6. 1974 obravnavala 
p reje te  predloge, ki jih  je  bilo 7, 
in  po vsestranski tem eljiti raz
pravi spreje la sklep, predlagati

Predstavnik rudarske godbe spre
jema občinsko priznanje

OBČINSKA
zasedanju delegatov v občinski 
skupščini H rastnik, da se podeli 
priznanje »Zaslužnemu občanu« 
DPD Svoboda I — rudarski god
bi in  posebno priznanje v sm islu
6. člena prav iln ika o podeljeva
n ju  priznanj »Zaslužnem u obča
nu« tov. F rancu KERINU iz 
H rastn ika, Novi dom, in tov. D ra
goljubu MILINOVIČU z Dola pri 
H rastniku.

Iz obrazložitve, ki jo je  podal 
predlagatelj — Zveza kulturno 
prosvetnih organizacij Slovenije, 
občinskega sveta H rastnik, je  ko
m isija  ugotovila, da je godba v 
vsem  svojem  delovanju, zlasti pa 
v času m ed NOB in po vojni vlo
žila vse svoje sile zato, da je  ši
r ila  slovensko glasbeno ku ltu ro  
zlasti m ed delovnim i ljudm i ter 
da je  to  delovanje posebnega po
m ena za občino H rastn ik  in da 
je predlog za podelitev najv išje
ga občinskega priznanja u tem e
ljen.

Za podelitev priznanj »Zasluž
nem u občanu« je  kom isija p reje
la za posam eznike 5 predlogov. V 
razpravi so člani kom isije ugoto
vili, da predlogi, kar izhaja  iz 
posredovanih utem eljitev, niso 
takšne narave, da bi za oprav lje
no delo ozirom a dejavnost posa
m ezniki lahko  prejeli najv išje  ob
činsko priznanje. Na podlagi ob
razložitev in  glede na to. da člani 
kom isije poznajo predlagane ob
čane, sé je  kom isija odločila p red 
lagati zasedanju delegatov v  ob
činski skupščini, da se podeli po
sebno priznanje:

1. Tov. F rancu  KERINU za n je
govo aktivnost na področju razvi
ja n ja  športne dejavnosti v občini 
in  izven nje v okviru športnega 
društva »Invalid« H rastnik. Poleg 
tega je  im enovani tudi že vrsto

Priznanje zaslužnemu občanu 
dodeljeno Milinovič Dragoljubu

PRIZNANJA
le t aktivni družbenopolitični de
lavec. Komisija meni, da je viši
na predlaganega priznan ja ustrez
na njegovemu delovanju.

2. Tov. MILINOVIČ Dragoljub 
za delovanje in dosežene uspehe 
na področju družbenopolitične de-

V okviru vsakoletne m anifesta
cije steklarske industrije  Jugosla
vije, je  tok ra t že tre tjič  zasedal 
»OKRUGLI STO«. S tem  poseb
nim  delom v  sklopu m anifestaci
je, se želi na eni stran i ugotav
lja ti stan je in  delež te  industrije 
v  naši deželi obenem p.a inform i
ra ti o dosežkih razvoja in  proble
mih. P rav  tako je  cilj in form ira
ti vse strokovne in  družbenopoli
tične forum e na vseh nivojih o 
vseh tekočih vprašan jih  in pro
blem ih. R azvijanje tak ih  ustanov 
je  doseglo tak  razvoj, da priso
stvu jejo  n a  sestankih zelo vidni 
predstavniki družbenopolitičnih 
organizacij, letošnjem u zboru pa 
sta  poleg drugih prisostvovala tu 
di sek re tar Izvršnega b iro ja CK 
ZK J tov. S tane Dolanc in član 
CK Ju re  Bilič. N ad 100 udeležen
cev zbora je  prisostvovalo 2 dni 
na predavanjih  iz zelo različnih 
področij. Naj navedem  naslove 
nekaterih  tem. V erjetno je  v tre 
nu tn i sistem izaciji bila zelo ak 
tualna tem a o ekonom skem  polo
žaju  steklarske industrije  Jugo
slavije, vloga sindikatov v spo
znavanju  načel nove ustave, za-

Kerin Franc je dobil občinsko 
priznanje

javnosti, zlasti na področju izo
braževanja rezervnih vojaških sta 
rešin in na področju strokovnega 
in  dopolnilnega izobraževanja ob
čanov za pripravo na SLO.

Iz podane obrazložitve in glede 
na to, da je  za tovrstno delo tov. 
MILINOVIČ D ragoljub prejel tu 
di že državna odlikovanja, je  m e
nila komisija, da je predlog ustre
zen.

ščita delavcev in  beneficirana de
lovna doba, surovinska osnova za 
steklarsko industrijo , oblikovanje 
in arh itek tu ra  te r  drugo.

Če bi v k ra tkem  povzetku sku
šal zaokrožiti te  referate, bi se o- 
m ejil na nekatere, ki so najbolj 
aktualni. Kot rdeča nit se vleče 
skozi vse ugotovitve izredno po
slabšanje ekonom skega stan ja  v 
steklarski industriji kot posledi
ca nove situacije  na področju cen 
energetskih virov in  surovin. Še 
poseben podatek je  podan na pro
blem vode ne sam o s stališča iz
rednega popusta cene, tem več tu 
di možnosti oskrbe s to  za našo 
industrijo  tako pomembno suro
vino. Splošna ugotovitev je, da 
bo treba v  TOZD poiskati vse 
možnosti za čim  bolj rentabilno  
proizvodnjo, da pa bo m orala tu 
di širša družbena skupnost s si
stem atskim i rešitvarrli priskočiti 
na pomoč tej veji industrije.

Ko je  tov. S tane Dolanc v  zak
ljučnem  govoru izrazil zadovolj
stvo nad uspelo organizacijo in  
izvedbo te  velike m anifestacije 
jugoslovanskih steklarjev, je  med 
drugim  podčrtal, d a  so V letoš
njem  revolucionarnem  letu na 
vseh zgodovinskih zasedanjih 
(republiški kongresi za 10. kon
gres ZKJ) potrdili veliko enot
nost naših delovnih ljudi da so 
v sm islu novo spreje tih  ustavnih 
določil odločeni spreje te zaključ
ke tudi v najk ra jšem  realizi- 

P °u<Jaril je, da bo potrebno 
čim h itre je  prilagoditi in  organi
zirati naše osnovne celice v go
spodarskem  in družbenem  življe
nju, kajti te  so baza za uspešnej
še funkcioniranje sam oupravlja
n ja tudi na drugih nivojih.

Potrebno bo dosledno izvaja ti 
sam oupravni in delegatski sistem, 
ob tem  pa povezavo v močnejše 
in terialne gospodarske skupnosti.

Velik zbor stek larjev  v  čudovi
tem  am bientu legendarnega Tjen- 
tiš ta  je  spodbuda za naše nadalj
nje delo. Upamo, da bodo besede, 
ki so bile izrečene, našle svoj od
mev tudi v širši jugoslovanski 
skupnosti.

STEKLARIJADA-OKROGLA  
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PRAZNOVANJE 22. JULIJA V GORAH
Že v rsto  let nazaj se člani ko

lek tiva zbiram o v  Gorah, da skup
no proslavim o 22. ju lij dan vsta je  
slovenskega naroda, ki je obenem 
tudi dan  steklarjev.

Č eprav nam  tudi letos vrem e ni 
bilo kaj p rida naklonjeno, pa se 
je  vseeno k a r  precejšnje število 
naših članov in  članic zbralo v 
Gorah, da skupno proslavim o svoj 
in  naš praznik, se naužijem o p la
ninskega zraka te r v m islih še en
k ra t preletim o vso prehojeno pot, 
k i ni bila lahka in  katere končni 
cilj je  še vedno pred nami.

V k ratkem  kulturnem  program u 
so sodelovali pevci in  godba Svo
bode II. Tovariš Janez Ciglar, 
predsednik  IO konference sindi
kata  OZD Steklarne, pa je  v k ra t
kem  govoru oživel spom ine na 
preteklo  prehojeno pot in pouda
ril pom en 22. ju lija  kot dneva 
vsta je  slovenskega naroda in dne
va steklarjev . 22. ju lij 1941 bo za 
vedno ostal zapisan v zgodovini 
slovenskega in jugoslovanskega 
naroda kot svetel, pom em ben in  
zveličan trenutek . Tega dne pred

Predsednik IO konference sindi
kata OZD Steklarne — CIGLAR 
JANEZ je imel slavnostni govor

33-timi leti je  m ajhen  slovenski 
narod v cen tru  Evrope, v  sam em  
h itlerjevskem  gnezdu dvignil svoj 
glas in  najav il oborožen odpor 
največjem u osvajalcu. V staja ni 
p rišla  sam o kot posledica vojne 
vihre, ki je  ta k ra t zajela dom ala 
ves svet, am pak je  nastalo tudi 
kot upravičen upor delavskega

razreda na vse nepravilnosti, a- 
nom alije in zatiran ja, katerega je 
kapitalistični sistem  izvajal nad 
delavstvom. Stavke rudarjev, 
stek larjev  in ostalih zatiran ih  lju 
di so bile v Zasavju še voliko vid
nejše. ker je  bila ta  regija ena 
najbolj revnih  na vsem sloven
skem področju. Delavski razred je 
tega dne pod vodstvom  KP odloč
no dvignil svoj glas v obrambo 
vseh svojih pravic. L judje so se 
naveličali kapitalističnega in fa
šističnega jarm a. Delavstvo je  u- 
pravičeno zahtevalo svoje social

ne im politične pravice. Odpor se 
je  pričel že mnogo prej, ko so n a 
predne delavske sile zahtevale 
svoje človeške pravice. N asprot
niki takšnega gibanja so na vse 
mogoče načine poskušali in zati
rali že v kali takšnega gibanja. K 
sreči je  število revolucionarjev 
raslo iz dneva v dan. Delavski 
razred je  dobil svojo strokovno 
organizacijo, katera pa žal ni mo
gla vedno aktivno sprem ljati re 
volucionarnega duha steklarjev. 
V endar se je stanje, k a r se tiče 
političnega odbora proti za tira l

Proslave v Gorah so se udeležili tudi številni družbenopolitični 
delavci naše tovarne

Majhen počitek po naporni hoji, se je marsikomu prilegel

V kulturnem programu so sodelovali tudi pevski zbor in godba 
»Svobode II«

cem delavskega razreda, iz dneva 
v dan  izboljševalo. K om unisti in 
ostali napredni som išljeniki so 
pričeli brezkom prom isni boj proti 
kap italističnim  silam  in kasnejše
m u okupatorju . Področje Z asavja 
je  postalo zelo pom em bno v boju 
proti zatiralcem . Na tem  področ
ju  so se pod raznim i im eni d ru 
štev Sestajali vsi naprednejši so
m išljeniki ter p rip rav lja li in  sp re
jem ali pom em bne odločitve v  bo
ju  zoper človeške, socialne in  po
litične pravice zatiranega sloven
skega delavskega razreda. K er je 
bilo vse to tesno povezano tudi z 
odporniškim  gibanjem  v  S tek la r
ni je  22. ju lij postal zapisan tudi 
kot dan  S teklarjev. Vse k ar se je 
zgodilo in  k a r  se je  m oralo zgo
diti, ne sm e ostati kot legenda. 
K ljub tem u da je  prem agan oku
pator in za trt nasp ro tn ik  delav
skega razreda je še vedno po treb
na naša enotnost, tak šna  kot je 
bila v preteklosti in  v  času NOB.

Ne smemo pozabiti, da se tudi v 
današnjem  času po javljajo  frak 
cionaške sile in nasprotniki, na
šega družbenega in političnega si
stema. Zato m ora biti naša enot
nost še m očnejša in budnost še 
večja. Med nam i so še mnoge žive 
priče prehojene poti, ka tera  ni bi
la  lahka. Vsi ti tovariši revolu
cionarji lahko s ponosom zrejo na 
prehojeno pot. Čeprav niso izpol
n jene vse želje in  obljube, pa je 
vendar naš sistem  takšen, ki nam  
garan tira  bodočnost takšno k a
kršno so si zam išljali tokratn i na
predni Slovenci. Vse težave, ki se 
pojavljajo  in katere se bodo ver
jetno še pojavljale, predvsem  v 
našem  gospodarstvu, m oram o in 
bomo s skupnim i močmi prem a
gali. Trud, ki je bil vložen ni bil 
zam an in ne sme biti n ikdar za
vržen. Zgradili smo si tovarne, 
mesta, uvedli sistem, ki garan tira  
izpolnjevanje vseh pravic našem u 
neposrednem u proizvajalcu. Vse 
to m oram o še izpopolnjevati. Vsi 
skupaj se m oram o truditi, da bo 
naš ju trišn ji dan še lepši in ugod
nejši. Naše cilje iz NOB moramo 
čuvati, negovati in  u trjevati. Vse
mu svetu m oram o dokazati, in to 
smo v veliki m eri že, da je  bil 
naš boj koristen in  naš današnji 
sistem  hum an. N adaljevati m ora
mo nedokončano delo, in razvijati 
takšne sam oupravne in  tovariške 
odnose, da bomo ob vsakoletnem  
praznovanju s ponosom gledali 
prehojeno pot. Postali smo samo
u p rav lja la , sami odločamo, sami 
se borim o s težavam i, ki se po
javljajo , zato m oram o sami paziti 
na najpom em bnejši družbeni za
klad, to je  delovnega človeka.

O vsem  tem  in še m arsičem  
drugem  so obujali spomine naši 
starejši tovariši. M lajše generaci
je so poskušale in  se učile, tako 
kot se vsi skupaj učimo iz dneva 
v dan.

V poznih popoldanskih u rah  se 
je Gorska planina počasi pričela 
p razn iti. P očasi smo se spuščali v 
dolino, da v m iru in zavetju  last
nih stanovanj še en k ra t preletim o 
prehojeno pot naših revolucionar
jev, pregledam o in predelam o re
zu ltate našega povojnega obdobja. 
Z občutkom  zadovoljstva smo lah
ko ugotovili, da boj ni bil zaman. 
Nehote se v  naših m islih pojavlja 
zavest sreče in  zadovoljstva, da 
živimo v deželi svobodnih ljudi, 
si gradim o svoj ju trišn ji dan sa
mi, daleč stran  od tistega dne 22. 
ju lija  1941. leta.

Vsako leto za lačne želodce skrbi 
naš Vlado. Opazili pa smo, da tudi 
brez Edijev ne gre, letos je bil 

njegov pomočnik Edi Volfand.



Racionalizacija poslovanja Kakšne so možnosti 
izobraževanjaNamen tega članka je, da po

iščemo skrite rezerve za zm anjše
van je  stroškov poslovanja. V tem  
planu  bi bilo predvsem  obdelano:

1. PRIHRANEK IN DELO Z 
MATERIALOM

2. BOLJŠE IZKORIŠČANJE 
DELOVNEGA CASA

3. BOLJŠE PLANIRANJE IN 
ORGANIZACIJA DELA

K 1
Pod prvo točko bi morali pred

vsem  urediti materialno skladišče 
in dobavo materiala.

V skladišču bi bilo potrebno 
predvsem  urediti norm ative m a
teriala . M nogokrat se drži v sk la
dišču prevelika zaloga določenega 
m ateria la  samo zaradi bojazni, da 
ga v  potrebnem  času ne bo na za
logi, ko bi m orali delati. S tem  le 
žijo tudi sredstva, ki bi se lahko 
koristno uporabila drugje.

Če bi bili urejen i norm ativi vsaj 
potrošnoga m ateriala, bi potem 
zm eraj vedeli, da im am o v  skla
dišču določene količine in bi po
tem  sam o naročali m ateriale, ki 
jih  potrebujem o za večja dela in 
bi jih  tudi takoj porabili, ne pa, 
da zaradi zgoraj om enjenih razlo
gov ležijo v skladišču.

Precej bi se dalo pa tudi p ri
h ran iti p ri porabi m ateriala. Ve
liko še dobrega m ateria la  bi se 
dalo koristno porabiti, pa se vrže 
včasih na odpad, drugič pa nim aš 
n iti prostora, k je r bi takšen m ate
rial hranil.

Ce pregledam o samo samotni 
m aterial, koliko se napravi škode, 
ker za ta  m ateria l nim am o p ri
m ernega skladiščnega prostora. 
Cena tega m ateria la  je  zelo viso
ka, zato si lahko predstavljam o, 
da nastane sčasoma kar precejš
n ja  m ateria lna škoda. Edina reši
tev bi bila p rim erni skladiščni 
prostori.

Ozrimo se tudi n a  koriščenje 
energetskih virov, kot so : električ
na energija, voda, kom presorski 
zrak. V ečkrat vidimo, da nekje te 
če brez potrebe voda, nekje gori
jo luči ali delajo naprave, ki v d a 
nem  trenu tku  niso potrebne, ali 
pa piha nepotrebni kom presorski 
ali ventilacijski zrak. Zavedati se 
moramo, da je  treba vsak m 3 zra-' 
ka proizvesti, in da ta  proizvodnja 
zahteva določeno porabo energije 
(elektrike, vode), ravno tako pa se 
te  naprave obrabljajo .

Ta energija se naj rabi tam, 
k je r nam  bo koristila  ozirom a jo 
koristno uporabim o. Tam  pa k je r 
tega ni, bi bila dolžnost vsakega 
člana kolektiva, da koriščenje ne
potrebne energije prepreči oziro
m a obvesti predpostavljenega. Z 
dobro voljo in  zavestjo, da je  to
varna  naša skupna la s t in da z 
neracionalnim  koriščenjem  vseh 
virov energije, m ateria la  in  d ru 
gih surovin škodujem o sam em u 
sebi, saj bi se tako dalo prih ran iti 
m arsikateri dinar.

K 2
Pod drugo točko bi se predvsem  

ozrl na koriščenje delovnega časa.
Ce smo le m alo sam okritični, lah 
ko priznam o, da koriščenje delov
nega časa v sam i tovarni in  n a 
šem TOZD ni najboljše.

Tu je nekaj stvari, katere bi 
m orali izboljšati:

a) Nabava malic kljub  izboljša
n ju  še vedno ni zadovoljiva. Mno- 
gokateri posam eznik še vedno sam 
hodi po malico, čeprav je tenden

ca, da nosi malico samo eden, za 
to določeni človek. Zaradi tega 
nastane pred  šankom  velika gne
ča in se za to  zapravi precej d ra
gocenega časa. Enako je  tudi pri 
točenju  kave. K ava se lahko ena
ko kot m alice prinese v delavnico 
in  jo tam  lahko vsak použije.

b) Predčasno prenehanje z de
lom je  tudi eno izmed vprašanj, 
k je r bi se dalo tudi p rih ran iti ne
kaj časa.

Tu nihče ne trdi, da bi m oral 
delavec končati delo ob takem  ča
su, d a  bi zam udil avtobus, d a  bi 
se ne mogel preobleči. V endar se 
dogaja, da delo končajo toliko 
preje, da potem  že preoblečeni ča
kajo  po 15 ali več m inut n a  avto
busni postaji. Zavedati se m ora
mo, da s tem  kradem o sam em u 
sebi boljšo realizacijo in  zaslužek.

c) Zbiranje v skupine z raznimi 
diskusijami in podobno. Nihče ne 
trd i ozirom a zahteva, da se člo
vek ne sme pogovoriti s svojim i 
sodelavci o delu in podobno. Tu 
so m išljene predvsem  nepotrebne 
diskusije o raznih  nepotrebnih 
stvareh.

Vsi veste, da smo prešli na 
TOZD in da bo vsaka TOZD stre
m ela za tem, da bi bili stroški čim 
nižji. Nihče ne bo plačal ur, ki 
niso racionalno koriščene.

K 3
P ri tre tji točki bi se dotaknil 

boljšega planiranja in organizaci
je dela. Čeprav se že pozna, da se 
določene stvari popravljajo, je še 
vedno čutiti obrtniški sistem  dela 
v  tovarni, predvsem  v  nekaterih  
obratih.

Zavedati se moramo, da bomo 
le z racionalizacijo, boljšim  p la
n iran jem  in organizacijo dela do
segli večji efekt dela z m anjšim i 
stroški in m anjšim  delovnim  n a
porom.

Tu bi se predvsem  dotaknil 
vp rašan ja  preventivnega vzdrže
vanja, ki ga zaenkrat ni čutiti. 
Res m oram  povedati, da zadnjih  
nekaj le t zaradi naglega ra s ta  to
varne in  zaradi tega velikih inve
sticijskih del, nismo prišli do ča
sa, ki bi ga potrebovali za tako 
vzdrževanje. Norm alno smo dela
li tako, ko se je  stroj pokvaril, 
smo ga pač popravili. Vse prem a
lo je  kontrole n a  vseh napravah. 
P ri večji kontroli se lahko napa
ke že p reje  preventivno prepreči
jo z mnogo m anjšim i stroški, k a 
kor pozneje. Tu se da prih ran iti 
mnogo denarja  in zastojev.

Zato je  tendenca TOZD V, da se 
po končanih investicijah v  le tu  
1974 predvsem  reorganizira vzdr
ževanje vseh naprav v tovarni. To 
bomo poskušali izvesti v letu  1975.

Zato je treba organizirati, da bo 
po delavnicah im el že z ju tra j vsak 
odrejeno delo. Seveda se jim  pri 
tem  m orajo upoštevati izredni 
slučaji, to so nepredvidene okva
re, ki nastajajo  in jih  je  treba ta 
koj odpraviti.

Kot zadnje bi se dotaknil še, 
da se določeni delovni ljud je še 
ne zavedajo, da je  tovarna dana v 
up rav ljan je  n jim  in da vsako sla
bo ravnan je  prizadene predvsem  
nje,

Tu sem hotel nakazati samo ne
kaj stvari ozirom a izboljšav, ki bi 
se dale z malo dobre volje in n a 
pora realizirati, saj bi se tako p ri
hran ilo  precej sredstev.

Vodja TOZD V 
Jože Guzaj

Izobraževanje odraslih postaja 
vse bolj in tegraln i del vzgojno 
izobraževalnega sistem a in  vsako
dnevnega idejno političnega delo
vanja. P ostaja sestavni del vseh 
prizadevanj, da bi delovni ljud je 
postali resnični nosilci našega go
spodarskega in družbenopolitične
ga napredka.

S am oupravljanje postaja iz dne
va v dan osnovna značilnost n a
še socialistične družbe.

Uresničitev resničnih samo
upravnih  odnosov na delegatskem  
principu pa je  v m arsičem  odvis
no od resničnega znanja delav
cev. P rav  to je  zahteva od izobra
ževalnih zavodov sistem atsko, n a
črtno in  trajno  družbeno in sploš
no izobraževanje odraslih, pred
vsem pa zaposlenih občanov.

Dvig splošne ku ltu rne ravni ob
čanov je  bistvena osnova za raz
voj hum anejših  odnosov in  za 
skladnejši razvoj človekove oseb
nosti. Menimo, da bi m orali mož
nosti, ki jih  nudi s- svojimi pro
gram i Revirska delavska un iver
za v Trbovljah, bolj koristiti tudi 
naši delavci.

Posredujem o članom  kolektiva 
izvleček iz program a Revirske de
lavske univerze Trbovlje za iz 
obraževalno sezono 1974/75, ki ob
sega:

Združenje zveze borcev NOV 
H rastn ik  in  Združenje ZB NOV 
iz L itije sta  skupno organizirala 
svečano proslavo »Vstaje sloven
skega naroda« v  Zgornji Slivni 
nad Vačami, Ob tej priliki je  bilo 
odkrito spom insko obeležje 3 pad
lim  borcem  NOV in dvem a ne
znanim a borcema.

Ob izredno veliki udeležbi do
mačinov in članov Zveze borcev 
iz H rastn ika, ki so prišli v Zgor
n jo  Slivno s štirim i patru ljam i 
borcev NOV in  patru ljo  m lad in
cev kom unistov Zasavskega odre
da, m ladincev iz Kresnic, Jevni
ce in L itije, je  spominsko obelež
je odkril predsednik Združenja 
Zveze borcev NOV iz H rastn ika 
Jakopič M aks-Jur. Na spom in
skem obeležju so vklesana im ena 
padlih borcev: F ranca M irta, Jo 
žeta R ajška oba ru d arja  iz H rast
n ika in Jožeta K lanjška, železni
ča rja  — s posvetilom  še dvem a 
padlim a borcem a, katerih  im ena 
se ni moglo ugotoviti. Spominsko

Oddelek za odrasle
— osnovna šola,
— poklicna šola za elektro in  

kovinsko stroko,
— poklicna šola gostinske stro

ke,
— poslovodska šola — trgovske 

stroke,
— avtom ehanska delovodska 

šola,
— kovinarska delovodska šola,
— elektro  delovodska šola,
— adm in istra tivna šola
— ekonom ska sredn ja  šola,
— sredn ja  prom etna šola,
— tehnična šola za stro jno in 

elektro stroko,
— kom ercialna šola (srednja),
— višja  p ravna šola,
— višja  šola za organizacijo de

la K ranj,
— visoka tehniška šola - s tro j

ne in  elektro smeri,
— visoka ekonomsko kom er

cialna šola.
Člane kolektiva obveščamo, d a  

so način vpisovanja, pogoji in  o- 
stalo razobešeni n a  razglasnih de
skah v  TOZD I, pri v ra ta rju  in 
upravi podjetja.

Podrobnejše inform acije pa 
lahko dobite v kadrovski službi 
vsak dan, v  času uradn ih  ur.

obeležje je  spreje la  v  varstvo or
ganizacija ZB iz Vač.

Tovariš Jakopič M aks-Jur je  v  
svojem  govoru orisal zgodovin
sko vlogo k ra jev  Zgornje Slivne, 
Vač in . drugih, ki so v  času osvo
bodilne borbe nudili borcem  ved
no in ob vsakem  času vso pomoč. 
Ravno zaradi tega se je  tud i od
ločilo združenje Zveze borcev iz 
H rastn ika skupno z Litijo, da na 
tem  k ra ju  postavi to  spominsko 
obeležje.

Z izrednim  zanim anjem  so vsi 
navzoči poslušali izvajanje ku l
tu rnega program a pevskega zbo
ra  iz Vač, godbe na pihala iz Li
tije, predvsem  pa recitatorjev.

Na mestu, k je r je divjala 27. in
28. decem bra 1944 sovražna ofen
ziva, k je r  so tudi padli borci, ka
te rih  im ena so vklesana v spome
nik, je  ta  dan odm evala bojna 
pesem partizanov in  domačinov, 
ki so počastili junake, ki so dali 
svoja živ ljenja za svobodo.

OBVESTILO
1. septem bra 1974 bo v  H rastn iku na stadionu na Rudniku

VELIKO ZBOROVANJE VSEH AKTIVISTOV IZ ČASA NOV

Dopoldne se bodo zbrali aktivisti vseh zasavskih občin in 
Laške občine na svečani proslavi.
Predvidevam o, da bo glavni govornik predsednik Združenja 
borcev NOV Slovenije tov. JANKO RUDOLF.
Želja in  dolžnost je, da se vsi občani HRASTNIKA proslave 
polnoštevilno udeležimo.

Dan vstaje 
slovenskega naroda
SVEČANO V ZGORNJI SLIVNI NAD VAČAMI



Praznovanje občanov Hrastnika
Praznovanje letošnjega občin

skega praznika je  tra ja lo  skoraj 
10 polnih dni. Že v nedeljo, 23. 
ju n ija  1974 so se zbrali n a  štiri-  
steznem  kegljišču na Logu šte
vilni kegljači in se pom erili v tej

MILINOVIC BRANKO, predsed
nik skupščine občine Hrastnik, 
pozdravlja goste in odbornike na 

proslavi 3. julija.

disciplini. Pri tem  ne bi želeli 
biti sodniki, kdo je  bil boljši. 
Vsak po svoje se je  dobro odrezal.

Istega dne so se dopoldne zbra
li v sam skem  dom u na rudniku 
ljub ite lji šaha, na strelišču S tek
la rne H rastn ik  pa je  bilo stre l
sko tekm ovanje invalidov. Posa
m ezne ekipe so zastopali invalidi 
iz Črnom lja, Tržiča, Zagorja ob 
Savi, Trbovelj in  razum ljivo iz 
H rastn ika.

Na kegljišču na Logu so se v 
torek, 25. ju n ija  pom erile v keg
lja n ju  ženske, ki so dosegle zelo 
lepe rezultate. Vsak, kdor si je  o- 
ogledal tekm ovanje, je  bil lahko 
zadovoljen, kajti nežni spol do
sega tudi na tem  področju izred
no lepe uspehe. Dne 26. ju n ija  
smo imeli priložnost opazovati 
kegljaško tekm ovanje moških e- 
kip, ki je bilo p rav  tako zanim i
vo, k a r  je  bilo možno videti tudi 
27. jun ija . To tridnevno tekm o
van je  je  pokazalo, kako veliko 
zan im anje v lada za to vrsto  špor
ta pri nas.

L jub itelji košarke so prišli na 
svoj račun  v petek, 28. jun ija , ko 
sta  se na m alem  stadionu na Lo
gu pom erila najp re j H rastn ik  in 
R udar iz Trbovelj, zvečer ob 20. 
uri pa O lim pija iz L jub ljane in 
Lokom otiva iz Zagreba. Udeležba 
je  po trd ila  izredno zan im anje za 
ta  šport tudi pri nas. Saj smo p re 
pričani. da kdor si je  tekm i ogle
dal. si bo še želel videti nekaj po
dobnega na tem  prostoru.

V soboto, 29. ju n ija  sta  se na 
rokom etnem  igrišču S tek larne za 
Savo pom erile ženski ekipi O lim 
pije in S tek larja  v rokom etu. Tu
di ta  tekm a je  b ila  izredno zan i
m iva. in kdor si jo je  ogledal, smo 
prepričani, da mu ni bilo žal.

N ajštevilnejše tekm e pa so b i
le v nedeljo, 30. junija, ko so se 
na igrišču za Savo pom erili s tek 
la rji iz H rastnika, rudarji, delavci 
S ija ja  in pripadniki JLA  iz k asa r
ne narodnega heroja R ajka iz Ce
lja.

Bilo je  sm eha in veselja, da je 
kaj. Istega dne so se na igrišču 
za Savo pom erili v rokom etu m o
ški. V tej disciplini športa so so
delovali s tek larji iz H rastnika, 
ru d arji iz rudn ika H rastnik, de
lavci S ija ja  in  p rav  tako tudi p ri

padniki JLA  iz kasarne narodne
ga hero ja  R ajka iz Celja. Tudi 
tekm ovanje v odbojki je  bilo od
igrano m ed stek larji iz H rastn i
ka, delavci S ijaja, osnovne šole 
narodnega hero ja R ajka iz H rast
n ika in pripadniki JLA  iz kasar
ne NH R ajka iz Celja.

S trelsko tekm ovanje je  bilo p ri
rejeno istega dne, na strelišču na 
Rudniku z vojaško puško. N a tem

tekm ovanju so sodelovali p ripad
niki JLA iz kasarne narodnega 
hero ja R ajka iz Celja, delavci 
R udnika in  S ija ja  iz H rastnika, 
stek larji, delavci KOP, rudarji iz 
Dola pri H rastniku, upravni de
lavci občinske skupščine H rast
nik, delavci gradbenega in trgov
skega podjetja iz H rastn ika  in iz 
šole narodnega hero ja  R ajka iz 
H rastnika.

Na otvoritev novega obrata kozmetike so prišli številni Hrastničani 
in visoki družbenopolitični delavci

Delegati občinske skupščine in gostje pred pričetkom slavnostne seje

Proslave občinskega praznika so se udeležili tudi visoki gostje, med 
drugimi STANE DOLANC, sekretar izvršnega biroja CK ZKJ, MAR
JAN OROŽEN, republiški sekretar za notranje zadeve, LIDIJA ŠENT- 

JURC, članica federacije, OLGA KASTELIC-MARJETKA in drugi

V sejni sobi delavskega doma 
H rastn ik  je  bil šahovski troboj 
na dvajsetih  deskah, k je r so so
delovali Zagorjani, T rboveljčani 
in H rastničani.

Predsednik skupščine občine RA
ŠKA, tov. GAJEVIC ARSENIJE, 

pozdravlja občane hrastniške 
občine

Na rokom etnem  igrišču na Lo
gu je b ila  2. ju lija  proslava v po
častitev občinskega praznika, ki 
je  bila povezana s proslavo 40. 
obletnice gladovne stavke zasav
skih rudarjev , dneva slovenskih 
rudarjev  in dneva borca.

Avto-m oto društvo H rastn ik  je  
organiziralo 3. ju lija  ob 7.30 av
tomobilsko povorko od železni
ške postaje do stadiona na R ud
niku, k je r je  bilo razv itje  prapo
ra  tega društva. Škoda je le, da 
se avtopovorke ni udeležilo vsaj 
10 % lastnikov avtomobilov, saj 
vemo. da imamo že nad tisoč o- 
sebnih avtom obilov v  občini.

Ob poldeseti uri je  bil prom e
nadni koncert pred  delavskim  do
mom na Logu, k je r  je  igrala god
ba na pihala.

Ob 10. u ri je  bila v veliki dvo
ran i delavskega dom a na Logu 
slavnostna seja ozirom a zaseda
n je vseh zborov skupščine občine 
H rastnik. S lavnostni govor je i- 
mel predsednik občinske skupšči
ne tovariš B ranko Milinovič, ki 
je  v  svojem  govoru opisal uspe
he, ki so bili doseženi m ed dve
m a praznikom a. Čeprav navidez
no, zlasti za nas, ki stalno živi
mo doma, izgleda, da nismo do
segli pom em bnejših uspehov, ven
darle lahko ugotavljam o, da je  bil 
dosežen določen napredek, tako 
na področju gospodarstva kot ne
gospodarstva.

P redsednik  je  orisal tudi teža
ve, s katerim i smo se srečevali v  
zadnjem  letu. Med najvidnejše u - 
spehe m oram o vsekakor uvrstiti 
prilagoditev našega sam oupravne
ga m ehanizm a k novi ustavi in  s  
tem  v zvezi dosežene uspehe n a  
tem  področju delovanja. Ni od
več, če omenimo, da so se slav
nostnega zasedanja udeležili tudi 
tov. S tane Dolanc, sek re tar CK 
ZKJ, tov. M arjan  Orožen, tov. L i
d ija  Šentju rc in še v rs ta  ostalih  
funkcionarjev  iz sosednjih in 
daljn jih  občin.

Na slavnostnem  zasedanju so 
bila podeljena tudi p riznan ja  za
služnim  občanom, o čem er si 
lahko p reč itate  poseben članek.

Med zelo pom em bno točko tega 
slavnostnega zasedanja pa m ora
mo vsekakor šteti podpis listine o 
pobraten ju  med občino Raška iz



VIŠJE CENE NEKATERIH PREHRAMBENIH PROIZVODOV
ZIS je v skladu s sistemom in 

politiko cen za leto 1974 te r v do
govoru z republikam i in pokraji
nam i sklenil, da se z 21. 7. 1974 
zvišajo cene nekaterim  p rehram 
benim  proizvodom. P ri tem  gre 
predvsem  za ceno pšenice, moke, 
kruha, sladkorja, jedilnega olja, 
kave in cigaret.

Cena pšenice se oblikuje po 
stroškovnem  načelu, zato je bila 
podražitev neizogibna. Namesto, 
d a  bi se uvažale velike količine 
pšenice kot doslej, bomo ra je  
spodbujali domače proizvajalce 
tega prepotrebnega živilskega 
proizvoda. Cena pšenice bo še 
vedno nižja od svetovne, vendar 
bo to povišanje odkupne cene o- 
mogočilo večji odkup in  zm anj
šanje trgovinskega p rim an jk lja ja  
v  državi, pri katerem  im a uvoz 
živil zelo velik delež. Zaradi takš
nih ukrepov bo letošnji odkup 
pšenice dosegel skoraj 2,5 m ilijo
nov ton, kar bo zelo ugodno vpli
valo na naš no tran ji trg.

Za 1 kg m ehke pšenice bodo p ri
delovalci dobili 2,10 d in  za kilo
gram  trde  pa 2,30 din, to je za 
0,70 ozirom a 0,80 din več kot v 
m inulem  letu. Razum ljivo je, da 
bo zaradi takšne cene pšenice 
d raž ja  moka.

P roizvajalne cene sladkorja so 
večje za 1,10 din, jedilnega olja 
pa za 1,65 din. To praktično po
m eni, da se je  sladkor podražil za 
22 %, jedilno olje pa za 20 %. Ce
ne cigaret od 1.—4. kvalitetne 
skupine so v išje  za 0,50 din pri 
škatljici, za ekstra  cigarete pa za 
0,60 din. To pomeni da so cigare
te dražje za 14 % oziroma 9 %. 
K ava je d ražja za 5 din ozirom a 
za 5 %. K tem u je  treb a  prišteti 
še približno 40 % prom etnega dav
ka, tako da se cena kave povišu
je za 7 din pri kilogram u.

V zveznem sek re taria tu  za t r 
žišče in  cene so izračunali, kako 
bo ta  podražitev vp livala n a  iz
datke za življenje 4-članske d ru 
žine. Po tem  izračunu bi se živ

ljen jsk i stroški povišali za 2,81 %, 
ali približno 60 din na mesec. To 
je  seveda povprečje. V posamez
n ih  k ra jih  države, k je r je poraba 
k ru h a  m anjša, bodo izdatki za 
živ ljenje m anjši. Če pa k tem  po
dražitvam  prištejem o še kavo in 
cigarete, pa se bodo izdatki za 
življenje zvišali za 3,26 odstotka.

V vseh republikah in  pokraji
nah že proučujejo vpliv teh po
dražitev n a  življenjsko raven 
občanov in  prebivalcev z nizkimi 
prejem ki. Dokončen predlog o vi
šini nadom estila bodo republike 
in  pokrajine določile najpozneje 
do 21. 8. 1974. Sklenjeno je, d a  se 
valorizacija denarnih  prejem kov 
posam eznih kategorij p reb ival
stva spelje z veljavnostjo  od 21.
7. 1974.

Zavzeto je  stališče, da se izve
de izredna valorizacija vseh po
kojn in  po načelu, da bodo nižje 
pokojnine bolj zvišane kot pa v iš
je. Zvišani bodo tudi otroški do
datki in nadom estila za čas za
časne brezposelnosti. Dogovorje
no pa je  tudi bilo, da se prouči 
m ožnost izredne valorizacije po
kojnin, vojaških zavezancev te r 
zajam čene pokojninske osnove za 
pokojnine borcev NOB, ki so se 
vključili v  NOV pred septem 
brom  1943.

Posebej so zavzeta stališča in 
ukrepi za zaščito življenjske rav 
ni delavcev. Zavzeta so enotna 
stališča, da je treb a  zvišati m in i
m alni osebni dohodek. Tudi ose
bam , ki prejem ajo  družbeno po
moč bo le -ta  ustrezno povišana.

V zvezi z ukrepi, ki so v  p ri
pravi, bo zavarovana živ ljenjska 
raven  delavcev, ki izključno živi
jo od osebnih dohodkov v zdru
ženem  delu. P ri n jih  bo nam reč 
podražitev živil najbolj vplivala 
na izdatke za življenje. Na seji 
predsedstva Zveze sindikatov Ju 
goslavije, so se dogovorili, da m o
rajo  vse republike in  pokrajin i 
proučiti konkretne oblike nado
m estila za povečanje življenjskih

stroškov. Po njihovem  m nenju  je 
treba zagotoviti zvišanje otroške
ga dodatka, m aterialno nadom e
stilo za nezaposlene, zvišanje po
kojnin in  m inim alnih osebnih do
hodkov.

Sindikati v delovnih organiza
cijah in drugih družbenih dejav
nostih se m orajo lotiti ukrepov za 
boljšo družbeno prehrano  delav
cev in  zadostno preskrbo s km e
tijskim i in  življenjskim i izdatki. 
Odločno se je  treb a  postaviti po 
robu vsem pritiskom  in neupra
vičenim  zahtevam  verižnega zvi
šan ja  cen. Zavzem ati se bo treba

M orda že veste, da bo 1. 9. 1974 
v H rastn iku  na Logu na nogomet
nem  igrišču večje zborovanje a k 
tivistov OF in  borcev NOB ter 
prebivalcev vseh treh  zasavskih 
občin in  dela Laškega.

Zborovanje im a širši revirski 
značaj, k je r se bodo srečali nek
danji aktivisti OF in  borci NOV, 
hkrati pa naj prispeva k obujanju 
trad ic ije  NOB in  OF v revirjih. 
P roslava bo povezana z obširnim  
kulturn im  program om  posamez
nih ekip iz rev irjev  te r  vrsto  o- 
stalih  propagandnih in drugih p ri
reditev.

V zvezi s tem  vas prosimo in 
vam  predlagam o, da storite tako 
v delovni organizaciji, k je r dela
te,. kot doma, k je r živite, poleg te 
ga v hišnem  svetu, krajevni skup
nosti ali zboru stanovalcev vse 
potrebno, da s svojim i predlogi, 
m nenji in  sugestijam i vplivate na 
svojega sodelavca, soseda, p rija 
telja, znanca itd., da bi vsi skupaj 
poskrbeli za »LEPŠI IZGLED 
KRAJA«.

S tem  v zvezi vam  predlagamo, 
da organizirate večkratne krajše 
razgovore v  svojem krogu oziroma 
okolju na tak  način, da bi vsi 
skupaj družno poskrbeli za to, da 
izginejo z naših dvorišč, zelenic,

za dolgoročno zaščito življenjske 
ravni in  prav  zaradi tega se bo 
treba dogovoriti o sistem u kom
penzacije določenih proizvodov.

Ugotovljeno je, da so navedene 
podražitve posledica povečanja 
stroškov poslovanja v km etijstvu, 
potrebe po uskladitvi cen z d ru 
gimi cenam i in vpliva svetovne
ga tržišča.

V okviru razpoložljivega dohod
ka je za nu jno povečanje izdat
kov za življenje nadom estiti z viš
jim i osebnim i dohodki, pokojni
nami, otroškim i dodatki, socialno 
pomočjo in podobnimi prejem ki.

peš poti, brežin, skratka vsepov
sod, tako navidnih kot nevidnih 
mestih, smeti, odpadki, odvisni 
različni nepotrebni m ateriali itd. 
Poskrbim o za cvetje, zelenje, o- 
krasno grm ičevje in podobno, k a j
ti le tako bomo pripomogli k  lep
šemu izgledu kraja.

Obenem vas tudi obveščamo, 
da bo Turistično društvo H rastn ik  
razpisalo nagradni denarni nate
čaj za najlepše urejene vrtove, 
balkone, okolice hiš in  podobno 
in  te nagrade {udi izplačalo v d ru
gi polovici septem bra 1974. N a
grade bodo znašale od 100—500 
din. Razpisni pogoji bodo objav
ljeni v lokalnem  časopisju kot so: 
S teklar, Srečno, Tovarniški list.

Glede n a  to, da je rok  za izvr
šitev te  naloge relativno kratek, 
priporočam o vsem  občanom, da 
vsak s svojim  prizadevanjem  pri
pomore k lepšem u izgledu kraja.

Skrb in  čut do urejene okolice 
pa naj ne bo prisoten le v času 
akcije, am pak vedno in  povsod, 
kajti le tako bomo z združenimi 
močmi živeli v  lepšem  in bolj 
urejenem  okolju.

OČISTIMO NAŠE OKOLJE!
Oddelek za gospodarstvo 

in finance

OČISTIMO OKOLJE

socialistične republike S rb ije  in  
občino H rastnik. V tra jen  spom in 
in vsestransko m edsebojno sode-

Ing. BABIČ ADAM, direktor 
TOZD kozmetike, pozdravlja go
ste pred otvoritvijo novega obrata 

kozmetike v Hrastniku

lovanje sta si predsednika občin
skih skupščin izm enjala  spom in
ska darila. P redsednik občinske 
skupščine Raška, tov. Gajevič A r
se n te , se je  v svojem  govoru med 
ostalim  zavzel za še čvrstejše so
delovanje m ed občinam a te r  za 
nenehno krepitev  b ratstva in e- 
notnosti m ed jugoslovanskim i na
rodi.

Po slavnostni seji občinske 
skupščine je  bila otvoritev novih 
proizvodnih prostorov v tovarni 
kem ičnih izdelkov. V teh prosto
rih  proizvaja kem ična tovarna ne
katere  kozm etične proizvode.

N a dan borca, to je 4. ju lija  pa 
je bil ob 9,00 uri kajakašk i spust 
po reki Savi od Zagorja ob Savi 
do H rastn ika. Istega dne je bila 
pred  p laninskim  domom v  G orah 
podeljena dom icilna lis tina in raz
v itje  prapora prvem u bataljonu
III. VDV brigade. Tako je dobil 
tudi prvi bata ljon  te  brigade svoj 
domicil. Ta slovesnost je bila. po
vezana s pestrim  ku ltu rn im  pro
gramom . Slavnosti se je  med osta
lim i udeležil tudi kom andant III. 
VDV brigade tov. Anton V rata- 
nar-A ntonesko.

Tudi srečanje revirskih  m lad in
skih pohodnih enot v počastitev 
dneva borca je  bil istega dne v 
Gorah.

UPRAVNI ODBOR TURISTIČNEGA DRUŠTVA HRASTNIK

razpisuje
po sklepu seje UO z dne 29. 7. 1974 nagrade za najlepše u re
jeno okolico okoli stanovanjskih  hiš ob priliki praznovanja 
zbora aktivistov, ki bo dne 1. septem bra 1974 na stadionu v 
H rastniku n a  Logu.

I. nagrada 500 din 
II. nagrada 400 d in

III. nagrada 300 din
IV. nagrada 200 din 
V. nagrada 100 din

Posebna strokovna kom isija im enovana s stran i UO Turistič
nega društva H rastn ik  bo m eseca avgusta in  v  prvi polovici 
septem bra opravila večkraten ogled in sestavila predlog za 
nagrado najlepše urejene okolice.

N agrade bodo izplačane konec meseca septem bra.

UO TURISTIČNEGA DRUŠTVA 
H R A S T N I K



Šolsko leto na poklicni kovinar
ski šoli v Zagorju se je  za večino 
fantov, ki im ajo sklenjene učne 
pogodbe za učno razm erje z n a 
šim  podjetjem , uspešno končalo.

Š tiriin trideset fantov je  hodilo 
k teoretičnem u in  praktičnem u 
pouku. Nekateri so to šolsko leto 
končali bolj, drugi m anj uspešno. 
Tisti, ki so uspešno končali šola
nje, uživajo sedaj zaslužene počit
nice. Drugi, ki pa so v m anjšini, 
pa se m orajo p rip rav lja ti za po
pravne izpite.

Splošna ocena je, da so se fan t
je kot skupina zelo dobro odre
zali. Žal pa je  m ed tem i tud i ne
kaj takih, ki ob ljube niso izpol
nili. N ajveč prim erov je  neopra
vičenih izostankov, m alom aren 
odnos do p rak tičnega dela, pred
vsem  pa netovariški odnos do so
šolcev in  učiteljskega kadra. Ta
ko obnašanje in odnos do šole so 
na koncu šolskega le ta  naložili 
nepotrebno obvezo — popravni 
izpiti.

V prvem  le tn iku  smo im eli vpi
sanih 12 učencev. Letnik  pa so 
končali posamezni učenci v ko
vinski stroki z naslednjim  uspe
hom :

R upnik Jože in Simonič A n
ton sta  končala s p rav  dobrim  u- 
spehom. Barič Franc, K lem en Bo
jan, Novak Avgust, P epeln jak  
Branko, V intar Bojan in  Zupan 
Silvo z dobrim  uspehom.

Jecl Anton z zadostnim  uspe
hom. Gril Franc, Lendero Vinko 
in  Sajevic Boris z nezadostnim  u- 
spehom.

Na šoli sta  v  prvem  le tn iku  tu 
di dva učenca elektro stroke, ki 
sta dokončala le tn ik  z dobrim  u- 
spehom in sicer Jazbinšek D ani
lo in  Zupančič Egon.

Drugi le tn ik  obiskuje 12 učen
cev. Z dobrim  uspehom so kon
čali le tn ik  Bezgovšek Anton, De
belak F ranjo, Čudovan Zlatko, 
Drnovšek Dušan, H ršak  Ivanj 
Lekočevič Jerko, Tosič Gojko, 
Vrabič Milan, Šergan D arko in 
Zupanc Samo, Z nezadostnim  u- 
spehom sta zaključila Učesanek 
Boris in Zaletel Franc.

T retji le tn ik  je  obiskovalo 10 
učencev od tega 8 kovinarjev  in  
dva elek trikarja .

Popravni izpit in diplomo bo 
m oral v septem bru oprav ljati A lt 
Jože. D vornik Blaž, Kreže Srečko, 
Pustišek M ilan — cizelerji, so o- 
pravili z dobrim  uspehom. G nji- 
dič Rado, kopirni rezkar tudi z 
dobrim  uspehom, Vene F ranc — 
klepar z dobrim  uspehom, Šm it 
Sandi — elek trika r z dobrim , 
Pušnik Anton — elek trikar s p rav  
dobrim  uspehom, K naus V iktor in . 
M ilbauer Jože — strugarja  z do
brim  uspehom.

S tem  je podjetje bogatejše za 
deset kvalificiranih  delovnih m o
či. Ne bi pa bili povsem pravični, 
če ne bi om enili še to, ozirom a 
na tem  m estu  pohvalili R upnik  
Jožeta, V rabič M ilana, Zupančič 
Egona, ki so bili nagrajen i s k n ji
gami in  Simončič Antona, ki se 
je udeležil zbora najboljših  učen
cev srednjih  šol v L jubljani.

Čestitam o vsem, ki so uspešno 
končali posam ezne letnike.

cev NOV H rastnik, ki m u gre za
sluga, da je  proslava v celoti u- 
spela.

K ulturni program  so izvajali 
godba in  pevski zbor Svobode II 
in recitatorji, ki so zelo k valite t
no pod vodstvom Rada Češnovar- 
ja  izvedli rec ita l o borbeni poti
I. bataljona VDV brigade.

Še dolgo v  pozno popoldne so 
odm evale v  G orah partizanske 
pesmi, ki so oznanjale, da borci 
NOV proslavljajo  svoj veliki dan.

Rigo

Predsednik skupščine občine Hrastnik — MILINOVlC BRANKO, 
pregleduje postrojeno četo borcev VDV brigade

Antoneski, predstavniki d ružbe
nopolitičnih organizacij zasavskih 
občin in mnogo preživelih borcev
I. bataljona VDV brigade.

Posebna slovesnost je  bila, ker 
je  na ta  dan skupščina občine 
H rastn ik  podelila domicilno listi-

patru lj članov ZB NOV iz H rast
n ika in  vodjem  m ladinskega od
reda RZO je predsednik  skupšči
ne občine tov. M ilinovič Brane 
predal besedo M arjanu  Orožnu, ki 
je  orisal zgodovinsko pot od u s ta 
novitve I. bata ljona VDV in n a 
da lje  do fo rm iran ja  VDV brigade.

Predsednik občine izroča listino o domicilu nad bataljonom in 
bojno zastavo komandantu v varstvo

NEKATERI SO NAS 
PRESENETILI

Borci VDV brigade prihajajo na slavnostni prostor

Ob 30-letnici I. VDV brigade je 4. julija v Gorah zbranim borcem spre
govoril tudi republiški sekretar za notranje zadeve MARJAN OROŽEN

S v e č a n a  p r o s la v a  O n e v a  b o r c e v  v  G o r a h
Poleg dom ačih gostov se je  pro

slave udeležil tov. M arjan  Orožen, 
sek re tar za no tran je  zadeve SRS, 
kom andant VDV brigade tov.

no I. bataljonu  VDV brigade in 
predala bojno zastavo.

Po sprejetem  raportu  kom an
dan ta  I. VDV bàtaljona vodjem

K om andant bataljona VDV je 
nato spreje l od predsednika skup
ščine občine tov. B raneta Milino- 
viča listino o dom icilu nad bata
ljonom  in bojno zastavo, ki jo je 
spreje l borec VDV bataljona tov.' 
Ju lij Smodič-Don.

Celotno organizacijo proslave je 
organiziralo Združenje zveze bor-



Najmlajši v narodnih nošah, so slavnostno povorko poživili in poželi 
pri gledalcih velik aplavz

Moški pevski zbor DPD »Svoboda II« iz Hrastnika v slavnostni povorki
Častni gostje v Šentvidu, med njimi tudi dr. MARJAN BRECELJ, 

LADRO KOROŠEC in drugi

delo. Vse to pa je  v  b istvu le 
kontinuiteta slovenske ku ltu rne 
dediščine. Tako kot je  bila ku l
tu ra  potrebna partizanu, je  danes 
potrebna delavskem u razredu. E- 
nako, kakor je  delavski razred s 
svojim  sistemom vrednosti, s svo
jim i idejam i, ideali in  izkušnjam i 
potreben kulturi. Toda to so le 
prenesene misli Borisa K idriča iz
pred 30 let, izrečene n a  kongresu 
ku ltu rn ih  delavcev v Semiču, na 
kongresu, katerega obletnico praz
nuje letos tud i Šentvid s svojim 
jubilejn im  ku ltu rn im  tednom.«

Udeležba je  b ila torej številna 
in sodelovali so, kot tudi lani pev
ski zbor Svoboda II pod vodstvom 
Vilija Petriča, Svoboda I in Svo
boda Dol iz H rastnika. Te velike 
prireditve se je udeležil tudi o- 
perni pevec Ladko Korošec, vab i
lu pa so se odzvali tudi zbori iz 
zam ejstva in  tu jine: slovensko 
pevsko društvo, iz Berlina, PZ iz 
Trsta, PZ in folklorna skupina iz 
Holandije, pevski zbor Zgornji 
Senik iz M adžarske, Sodelovale pa 
so tudi domače folklorne skupine.

Šentvid, ki p rire ja  to, zdaj že 
zelo znano prireditev, je  staro
davna vas, ki pa je  v  času ku l
tu rn ih  tednov dobila novo podo
bo: olepšali so okolico šole in za
voda za srčne in revm atične bol
nike, p rav  tako so občani začeli 
lepšati svoje domove. Seveda pa 
je k takem u dvigu Šentvida p ri
pomogla tudi pomoč m nogih pod
jetij.

K ljub tako velikem u številu u- 
deležencev je  organizacija uspela. 
Pomen tega tedna je spodbuden, 
ne sam o za Šentvid, am pak za 
ku ltu ro  celotne Slovenije. Ta p ri
red itev  dobiva podobo pevske re 
vije, predvsem  za tiste zbore, ki 
se ne udeležujejo raznih tekmo
vanj, pa so prav  tako kvalitetni.

Jasna  Kosm

V. ku ltu rn i teden v Šentvidu 
pri Stični je  bil posvečen 125-let- 
nici sm rti F ranceta P rešerna in 
30. obletnici prvega kongresa slo
venskih ku ltu rn ih  delavcev.

Udeležba na tej poznani p rire
ditvi raste iz leta v leto. Razne 
prireditve in koncerti so potekali 
ves teden, zaključna slovesnost pa

Slavnostni govor je imel pokro
vitelj V. kulturnega tedna v Šent
vidu pri Stični, dr. MARIJAN 
BRECELJ, predsednik skupščine 

SRS.

je bila v  nedeljo, 7. ju lija  1974, 
zadnji dan, ko so se še enkra t 
zbrali vsi udeleženci pevci in 
godbeniki, bilo jih  je  okrog 2000.

Francetu  P rešernu  so letos od
k rili spom enik in  s tem  počastili 
spomin na našega največjega slo
venskega pesnika, ki je  svoje pes
mi nam enil slovenskem u narodu 
in njegovi zvesti ljubezni do do
mače zemlje. T rudil se je, da bi 
dokazal, da Slovenci niso le za
ostal, podjarm ljen  narod, am pak 
narod, ki ve, kaj hoče — svobo
do! Za svobodo pa je  p rip rav ljen  
stopiti tudi v boj.
. Ob 30. obletnici 1. kongresa slo
venskih ku ltu rn ih  delavcev v Se
miču je govoril Dr. Boris K uhar:

»Letos se v rstijo  številne po
m em bne obletnice iz NOB, ki no
sijo častitljivo številko 30. Ena od 
teh je  tudi obletnica prvega kon
gresa slovenskih ku ltu rn ih  delav
cev v Semiču. Vsa Slovenija jo le

Bel udeležencev skupnega nastopa na slavnostni tribuni — 
Skupaj je nastopilo 2000 pevcev

tos praznuje s pomembnimi ku l
tu rn im i m anifestacijam i. Tem u 
slav ju  se prid ružuje tudi Šentvid. 
P rv i kongres slovenskih ku ltu rn ih  
delavcev je pomenil za našo NOV, 
za našo kulturo, za zgodovino, iz
redno pomemben dogodek. Zase
dal je 4. in 5. jan u arja  le ta  1944 
na osvobojenem ozem lju v Semi
ču v Beli krajin i. Na n jem  se je 
zbralo več kot 70 priznanih slo
venskih ku ltu rn ih  delavcev. Med 
n jim i so bili: Josip Vidmar, F ran 
ce Bevk, M atej Bor, Edvard Koc
bek, F ilip Kum batovič, Božidar 
Jakac, Niko P irnat, Janez Je r
man, dr. F ran  Zw itter, Rado Si
m oniti in številni drugi ku ltu rn i 
delavci. ,Ta kongres je  dokazal, 
da se je  slovenski NOV — na boj
nem  polju ali pa v težkem  ilegal
nem  delu — pridružilo vse, k a r 
zasluži ime slovenski ku ltu rn i de
lavec. Slovenska NOB brez dvo
m a ne bi sm ela trd iti, da zares 
p redstavlja svoj narod, če ne bi 
vk ljučila resnične slovenske ku l
ture. P rav  ta  in tak a  vključitev 
pa ji je  uspela — ne šele po dveh 
le tih  vojne, temveč že na sam em  
njenem  začetku.1 Tako je zapisal 
o tej naši pomembni politični in 
ku ltu rn i m anifestaciji pokojni 
Boris Kidrič.

Ta kongres je  tudi jasno izrazil, 
da so sklepi drugega zasedanja 
AVNOJ tudi veliko ku ltu rno  de
jan je, ki odpira svobodni ku ltu ri 
v svobodni jugoslovanski ku ltu rn i 
bodočnosti resnično ku ltu rn i raz
voj. Ta, prvi kongres slovenskih

kulturn ih  delavcev je  izrekel tudi 
pomembno priznanje naši partiji, 
saj se. je  ta  izkazala kot zakoniti 
dedič slovenskih ku lturnih  veli
kanov: P rešerna, Levstika in Can
karja . N jeno delo je bilo hkrati 
veliko ku ltu rno  delo in  prav n je
na strem ljen ja so odpirala pot k 
tvornem u slovenskem u razvoju.

Misli in  usm eritve na kongresu 
v Semiču izpred 30 le t so še da
nes aktualne. Lahko jih  poveže
mo z našim  današnjim  dogaja
njem  ob uresničitvah ustavnih 
sprem em b tudi na ku ltu rnem  
področju, ob delu za podružablja- 
n je  kulture, ob enakopravnem  
vključevanju ku ltu re  v samo
upravno organizirano združeno

V. kulturni teden v Šentvidu pri Stični



STEKLARSKE IGRE
Od 4. do 7. ju lija  so bile na 

T jen tištu  že enajste  steklarske 
igre. Po šestletnem  prem oru, na
zadnje smo sodelovali le ta  1967 v 
Paračinu, smo se tok rat udeležili 
iger tudi predstavniki našega ko
lektiva. " Takoj m oram o povedati, 
da se je  dosti s tvari sprem enilo 
od tak ra t, ko je bila S tek larna 
H rastn ik  reden gost te  m anifesta
cije. Predvsem  se je povečalo šte
vilo udeležncev iger, tako, da 
im ajo sedanje igre tudi m edna
rodni značaj. Sočasno s potekom 
iger so se tok ra t odvijala tudi p re
davanja za Okroglo mizo, katerih  
so se udeležili tudi naši predstav
niki. Se ena novost je navzoča. 
Mladi delavci so se pomerili med 
seboj v spretnosti dela in pozna
van ja  proizvodnje te r  metodolo
gije dela. S kratka igre kot športna 
in politična m anifestacija so za
vzele zelo velik krog. Število 1059 
udčležencev iz 33 podjetij petih 
držav, sk ratka  dovolj jasno po
ve o širini, kakršna je zajela ta  
prireditev. Povedati pa je  treba, 
da je  bil pokrovitelj iger S tane 
Dolanc sek re tar IB CKZKJ. Tov. 
Dolanc je  v času iger obiskal 
T jentište in se dalj časa zadržal 
med udeleženci predavanj za 
Okroglo mizo. V svojem  kratkem  
govoru je  tov. Dolanc opozoril na 
pom em bnost tovrstn ih  prired itev  
tako za našo družbenopolitično 
ureditev, kot za vsakega posam ez
nika.

TJENTIŠTE —
DOLINA HEROJEV

Zdi se mi, da bi bilo poročilo 
s S tek lariade suhoparno in nepo
šteno proti vsem tistim , ki so dali 
svoja živ ljen ja m ed NOB, če ne 
bi posvetili nekaj prostora tudi 
mestu, k je r so se igre odvijale.

T jentište! O področju Pive, T a
re, Sutjeske, Drine, Zelengore, Vu- 
čeva so napisane knjige, posneti 
filmi, pa vendar je  vse to  nedoži- 
veto, v kolikor ti ni dana mož
nost, da si na licu m esta ogledaš 
področja, k je r si je  narod Jugo
slav ije  v NOB izpisal svoje n a j
svetlejše in  najslavnejše trenutke. 
Sutjeska je  bila dvak ra t p rizori
šče ogorčenih bojev m ed NOB. 
Toda to, k a r  se je  odvijalo med
15. 5. in 15. 6. 1943, to je  m ed V. 
sovražno ofenzivo, je  iz Sutjeske 
napravilo  neponovljivo in en k ra t
no legendo, na katero  smo uprav i
čeno ponosni vsi jugoslovanski 
narodi, herojstva, ka te ra  so se od
v ija la  m ed to ofenzivo, im enova
no »Švare« (črni), so en k ra tn a  in 
so na m eji človeške zm ogljivosti 
in razum a. Zmago pripadnikov 
NOB in vodenje naših sil s stran i 
vrhovnega kom andanta tov. T ita  v 
tej ofenzivi, še danes, po tolikih 
letih, proučujejo raznorazni s tra 
tegi in  vojaški strokovnjaki. M no
gim ni jasno, kako se je  16500 
partizanov skupaj s še 3200 ra 
njenci postavilo po robu 127.000

sovražnim  vojakom , katerim  je 
pomagalo še letalstvo in pa spe
cialna SS divizija P rinc Eugen.

V teh 30 dneh je  partizanom  
uspelo rešiti vrhovni štab in se 
prebiti p rek  Zelengore v področ
je  jugovzhodne Bosne na obronke 
Jahorine. 7000 padlih  partizanov 
in 5000 padlih  sovražnih vojakov 
je  naredilo  iz Sutjeske krvavo re 
ko. K ljub popolni izčrpanosti, ve
likem u štev ilu  ranjencev, m ed k a
terim i je  p ričel razsaja ti tudi ti
fus, je  p ripadnikom  NOB uspelo

doseči eno najpom em bnejših  
zmag m ed NOB, katera  je  ponesla 
slavo naše vojske v širn i svet in 
im ela izreden m oralen učinek. 
Med V. ofenzivo so prišli na Su
tjesko tudi predstavniki angleške 
vojaške m isije. V tem  brezupnem  
boju so predlagali tov. Titu, naj 
podpiše kapitulacijo . K ot je zna
no, je  tov. T ito to odločno odklo
n il s pripom bo, da do takšne od
ločitve n im a nihče pravice. Na 
Sutjeski so se odvijala herojstva. 
Tu je  padel 13. 6. 1943 legendarni 
kom andant tre tje  divizije Sava 
Kovačevič. V Foči, 30 kilom etrov 
od T jentišta , je  bil k a r  105 dni n a 
stan jen  V rhovni štab. Tu so bila 
odigrana tud i prva športna sreča
nja, ka terih  organizator je  bil Ivo 
Lola Ribar. Še in  še bi lahko pi
sali o T jen tištu , ki upravičeno no
si im e D olina Herojev. M orda je

im el p rav  nekdo izmed pisateljev, 
ko je dejal, da tisti, ki je padel na 
Sutjeski, ne bo nikdar um rl. G rob
nica, ki je  ob vznožju ogromne 
skulpture-spom enika, je  brez vsa
kega napisa. A vtor pravi, da ni 
besed, katere  bi bile v redne in bi 
lahko pojasnile herojstvo Sutje
ske. Im e S utjeska je vse, grobni
ca, spomenik, legenda. Zato je  po
vsem  razum ljivo, da so iz te doli
ne, pa čeprav malo pozno, pričeli 
graditi Nacionalni park  Sutjeska. 
V sklopu tega parka je  M ladinski

center, ki res, da še ni dokončan, 
in pa izredno lep športn i center z 
vsemi prepotrebnim i objekti. Poleg 
cen tra  je  veliko um etno jezero, 
katero  daje k ra ju  še lepši videz. 
Ko bo Nacionalni park  Sutjeska 
predvidom a le ta  1980 končan, v e r
jetno ne bo človeka, ki ga ne bi 
rad  videl. Seveda pa je  do ta k ra t 
ostalo še dosti dela. P om anjk ljivo
sti so še velike. K om forta, vsaj za 
tako število udeležencev kot jih  
je  bilo na S teklarskih igrah, še ni. 
K ljub vsem u tem u je  povsem  ra 
zum ljiva odločitev organizatorjev 
(sarajevsko podjetje D ijam ant), 
da so le tošn je ig re organizirali 
prav  na Tjentištu. P rek  tisoč 
stek larjev  iz Belgije, F rancije, 
M adžarske, Poljske in  Jugoslavi
je  se je  na enkra ten  način odzva
lo spom inu vseh padlih  v tem  pre
delu naše domovine.

TEKMOVANJE
Na letošnjih  igrah  so moški tek

movali v devetih panogah, in  sicer 
v šahu, s tre ljan ju  z zračno in ma- 
lokalibersko puško, nam iznem  te
nisu, atletik i, ribolovu, kegljanju, 
rokometu, m alem u nogometu in 
odbojki. Ženske so tekm ovale v 
atletik i — kros, s tre ljan ju  z zrač
no puško in pikadu. Naši pred
stavniki so tekm ovali sam o v šti
rih  disciplinah. Sem pa m nenja, 
in  s tem  se s trin ja jo  tudi ostali, 
da je to prem alo. V bodoče bo 
treba bolj p re teh ta ti situacijo in  
če se bomo takšn ih  prireditev še 
udeleževali, potem  je  verjetno bo
lje, da risk iram o še kakšen dinar 
in dostojno zastopam o naš kolek
tiv. Takoj pa je  treba priznati, da 
smo tudi v teh panogah in s tako 
m ajhnim  številom  tekm ovalcev 
dosegli zelo lepe športne uspehe. 
Malo nerodno smo se počutili, ko 
so veliko m an jša  podjetja  nasto
pala s kom pletnim i ekipami, da o 
sredstvih n iti ne govorimo. Zelo 
razveseljivo pa je tudi spoznanje, 
da podjetja večinom a nastopajo s 
svojimi športniki in  športnicam i. 
M ajhna izjem a so bili mogoče 
predstavniki iz Z aječarja, ki so 
premočno osvojili naslov zmago- 
valqev XI. S teklarskih  iger. Ven
dar je  spoznanje, da je  škoda v la
gati sredstva v  tu jega tekmovalca, 
že garant, da rek reacija  zavzema 
pravo mesto v  podjetjih  in je kot 
taka tudi (vsaj drugod) pravilno 
ocenjena. Povrnim o se k rezu lta
tom  naših tekm ovalcev. Kot že 
rečeno, smo nastopali v štirih  di
sciplinah: nam iznem  tenisu, keg
ljan ju , ribolovu in streljanju . Že 
p reje smo omenili, da so naši 
predstavniki dosegli lepe rezu lta
te. K ljub tem u pa je  treb a  poseb
no pohvaliti strelce in  kegljače, ki 
so v svojih disciplinah dosegli ze
lo visoke uvrstitve  in  se v rnili do
mov s sedem najstim i bronastim i
m edaljam i.

REZULTATI

K egljanje — ekipnoborbene
partije :

padlih
kegljev

1. K ristal M aribor 528
2. Boris K idrič P ula 494
3. S tek larna H rastn ik 488

Skupno je  bilo uvrščenih 14 
ekip. Naši kegljači v postavi Ča- 
kič, Gnjidič, Pokrajac, Peršič, 
Kolšek, K oritn ik  in D ram e so ze
lo 'dobro nastopali. Usoden je  bil 
njitiov prvi set, ko so porušili ko
m aj 52 kegljev, k a r pa je delom a 
upravičeno, saj je  bilo kegljišče 
izredno težko in  nevarno. No v 
ostalih petih  nastopih so m etali 
odlično in  zasluženo osvojili viso
ko tre tje  mesto. Med posamezniki 
sta  Peršič in  K oritn ik  zasedla pe
to ozirom a šesto mesto.

Posnetek za mnoge debate! »Kad če iči, kad če Čira stiči!« Čeprav 
utrujeni so naši športniki potrpežljivo čakali v Sarajevu na vezo za Fočo

Skupina naših športnikov ob spomeniku žrtvam legendarne Sutjeske v Dolini Herojev — Vročina je bila zares velika. Zato so kar prav prišle 
kape, katere je vsem podaril organizator XI, Steklariade, podjetje »Dija mant« Sarajevo — Naši športniki na mestu kjer je herojsko padel legen

darni komandat Sava Kovačevič.



Streljanje
Z račna puška — ekipno:

krogov
1. S teklarna Z aječar 678
2. IS Pančevo 675
3. S teklarna H rastn ik  663

Posamezno: Verač Anton 4. me
sto s 171 krogi, Tutner Samo 7. 
mesto s 166 krogi, K ostanjšek Vili
10. mesto s 164 krogi.

M alokaliberska puška — ekipno:
krogov

1. IS Pančevo, 928
2. S tek larna Zaječar 868
3. S tek larna H rastn ik 855

Posamezno:
krogov

1. Medič M arko — Pančevo 236
2. Panič Dragan — Pančevo 236
3. T utnar Samo — H rastn ik  230 
10. Pufler Edi — H rastn ik  214

S tre ljan je skupno — ekipe:
krogov

1. Pančevo 1603
2. Zaječar 1546
3. H rastn ik  1518

Skupno je  bilo uvrščenih 14 
ekip.

Posam ezniki :
krogov

1. Panič — Pančevo 413
2. Medič — Pančevo 401
3. T utnar — H rastn ik  396

Skupno je bilo uvrščenih nad 
70 strelcev. Našo ekipo so sestav
ljali T utnar Samo, Verač Anton, 
Pufler Edi. K ostanjšek Vili in 
V idm ar Vili. Bravo!

Ribolov — ekipno:
točk

1. S teklarna Z aječar 2705
5. mesto S tek larna H rastn ik  836 

Skupno je  tekm ovalo 10 ekip.
Posamezno :

točk
7. S tihar Robert — H rastn ik  400 

Za ekipo sta  še nastopila: M au
re r  Oskar in  Seničar Erih.

Namizni tenis
I. skupina:
S tek larna : Zagreb 5:0
S tek larna : Beograd 5:0
S tek larna : M adžarska 4:5

Naši fan tje  so v najboljšem  in 
najbolj dram atičnem  srečanju do
kaj nesrečno izgubili z M adžari 
te r tako osvojili drugo m esto v 
skupini. V finale so, se uvrstile 
sam o prvoplasirane ekipe. Ne mo
rem o se znebiti občutka, da so na
ši igrali najboljši nam izni tenis 
na igrah. Žal jim  je športna sreča 
obrnila h rbe t v trenutku , ko je 
bila najbolj potrebna.

Končni vrstni red ekip:

1. Skopje, 2. Madžarska 3. Polj
ska, 4. Pančevo, 5. Zaječar, 6.
H rastn ik  itd. Za našo ekipo so -na
stopali Zalaznik Bogdan, Bočko 
Branko, Šoba Viktor, K apelar Al
bert.

Končni vrstni red ekip
XI. STEKLARSKIH IGER

točk
1. FS Zaječar 119
2. IPS Pančevo 101
3. IS Skopje 81
4. IS Lipik 80
5. Poljska 73
6. FS S traža 60
7. S tek larna Beograd 59
8. S tek larna H rastn ik  57
9. A lba — Novi Sad 41

10. M adžarska 41

Skupno je  bilo v  končni lestvici 
uvrščenih 33 podjetij iz petih  d r
žav. 34. udeleženec iger bi m ora
la b iti S teklarna iz Paračina, ki 
pa je  odpovedala zaradi požara, 
ki je  uničil njihovo skladišče go
tovih izdelkov in  povzročil ogrom
no škodo.

Takšni so torej športni dosežki 
naših športnikov n a  XI. S tek lar
skih igrah na T jentištu. K om en
ta rje  pa prepuščam  vam.

POTOVANJE
Za zaključek naj omenimo še 

besedo dve o potovanju. Vsi ude
leženci so si edini, da z vlakom  
na takšno pot n ikdar več. Že pri 
odhodu smo imeli težave. Čeprav 
smo imeli rezervirane sedeže v 
prvem  razredu, v Z idanem  mostu 
sploh nismo prišli na naš vagon. 
Tudi posredovanja niso pomagala. 
Stlačili smo se vsak zase, kakor 
je  pač kdo vedel in znal. V Za
grebu smo si sicer pridobili ne
kaj sedežev v drugem  razredu, ta 
ko da smo se malo m enjali in je 
p rišla  solidarnost do popolnega iz
raza. Tako je  bilo dom ala vse do 
Sarajeva. V Sarajevu se je šele 
pričela pot v neznano. Po ozkotir
ni železnici, ki je  ostala še od po
pularnega Čire, smo se počasi zi
bali proti Foči, ' seveda zopet po 
solidarni plati. P ri vsem tem  pa 
nam  ni nihče znal povedati, kdaj 
pridem o v Fočo. Sprevodnik je 
sam o m alom arno odvrnil: »E, bo
lan, stič čemo kad stigaem o!« Ta
ko nam  ni preostalo drugega kot 
da čakamo, »da stignemo«. Zad
nji del poti od Foče do T jen tišta  
smo preživeli še kolikor toliko u-

Spominski posnetek na Tjentištu. Skupina športnikov z našimi pred
stavniki, ki so se udeležili razgovorov za okroglo mizo

m  11
Športniki Steklarne, udeleženci XI. Steklarskih iger na Tjentištu

dobno, čeprav smo čakali, kdaj se 
bo avtobus prepolovil. Če je  bila 
pot tja  naporna, potem je bil po
vratek  prav  Tantalov. Poleg gne
če, kakršno redko doživiš, smo bi
li nekajk rat p rav  nesram no izig
rani. O rezervaciji avtobusnih se
dežev za relacijo  Foča—Sarajevo 
ni v  Foči nihče vedel, pa čeprav 
so nam  na T jen tištu  zagotovili, da 
je  vse urejeno. Tako nam  ni p re
ostalo drugega, kot da jo ponovno 
m ahnem o po isti poti, kot smo 
prišli. Za ilustracijo, kakšna je ta 
pot, pa naj navedem  podatke, da 
smo se samo iz Foče v Goražde 
(okrog 30 km) vozili polni dve uri 
in pol, pri tem  pa vneto iskali 
svoje lastne noge. Seveda smo b r
zi v lak  iz S arajeva za L jubljano 
ponovno zamudili. No k sreči smo 
imeli zvezo preko V rpolja za Za
greb. k a r  pa je  povzročilo prese
danje ob tre tji u ri zju traj. Po 
vseh težavah smo ob 11. uri do
poldne prispeli po 23 urni »vož
nji« domov. Kako naporno je  bilo

potovanje, je m orda najbolje, če 
prav v šali, kom entiral naš Oka 
(Maurer), ko je ob izstopu v H ra
stniku dejal: »Ko pridem  domov, 
bom postavil posteljo pokonci, 
stopil poleg nje in zaspal.«

T jentište, Dolina Herojev, Su
tjeska, XI. S teklariada, vse to je 
ostalo za nami. Ostali bodo spo
mini na legendarno borbo pripad
nikov NOB, katero so bili med 
V. sovražno ofenzivo. P red  očmi 
nam  bo ostala Zelengora, Vučevo, 
Maglič, S kulptura — spomenik in 
grobnica na T jentištu. Vse to pa 
nam  vseeno ne bo izbrisalo p re
pričanja, da je povsod lepo, toda 
dom a je  še vseeno najlepše. — Ali 
se bomo prihodnje leto ponovno 
podali na pot? Če se bomo. vsaj 
ne bo dolgo. P rihodnje XII. Stek
larske igre bodo prihodnje leto v 
Kumrovcu, rojstnem  k ra ju  tov. 
Tita. organizator pa S teklarna 
Straža.

Tekst in foto: 
Jože Premec

Brodarsko društvo 
spet v težavah

Zaradi gradnje novega mostu 
čez Savo v H rastn iku  se je Bro
darsko društvo zopet znašlo v te
žavah. Pred leti, ko smo si s pro
stovoljnim  delom in trudom  pre
uredili barako v dokaj ustrezne 
prostore, smo bili prepričani, da 
smo za vedno rešili prostorski 
problem , ki je  društvo sprem 
lja l vsa le ta  obstoja. Vsa leta je 
društvo delalo v  nemogočih pogo
jih  zaradi neustreznih  prostorov. 
V svojem  25-letnem obstoju se je 
društvo k ar desetk rat moralo p re
seljevati.

V sedanjih prostorih, ki so nu 
dili dokaj ustrezne pogoje, je de
lo v društvu zaživelo in pokazali 
so se tudi prvi večji uspehi. V 
društvo je včlanjenih  okrog 150 
članov. V članstvu prevladuje 
m ladina, ki je  vedno kazala in 
teres te r  veselje do dela v tem  
društvu. Društvo je  v zadnjih le
tih  želo precejšnje uspehe na tek 
movalnem  področju v kajakaštvu, 
pa tudi z m odelarsko sekcijo, ki 
deluje v  društvu.

Z odstranitv ijo  obstoječih pro
storov se bo društvo znašlo zopet 
v tistih  težavah, ki so že prejšn ja 
leta zavirale uspešnejše delo. Iz se
danjih  prostorov se moramo izse

liti. K am ? To je vprašanje, ki nas 
teži. Dobiti nove, ustrezne prosto
re  bo zelo težko. Po tolikih letih 
obstoja, uspešnega dela te r  dose
ženih uspehov smo vendar že za
služili spodobne klubske prostore, 
ki naj bi bili v ponos našem u k ra 
ju  te r  m arljivem u članstvu bro
darskega društva.

Društvo vztra ja  pri svojem 
delu in upamo, da zaradi tega ne 
bo ovirano pri nadaljn jem  delu in 
doseganju svojih ciljev.

Želimo, da se to negotovo sta
n je pravočasno in ugodno reši v 
dobro društva, brez predhodnih 
prisiln ih  ukrepov in zaviranja 
d ruštva pri svojem  delovanju. U- 
streznim  organom smo že dali ne
kaj predlogov za rešitev obstoje
čega stanja, vendar še nismo do
bili nobenega konkretnega zago
tovila.

Upamo, da to ni naš ožji pro
blem, da bomo našli razum evanje 
te r . popolno m oralno in m ateria l
no podporo, da bodo društvu v 
pravem  času zagotovljeni novi 
ustrezni prostori te r  dana mož
nost za nadaljn je  še uspešnejše 
delo.

Adolf Barič



Lepi uspehi 
brodarjev

22. ju lija , na prazn ik  vsta je  slovenskega 
ljudstva, so se h rastn išk i brodarji udeležili 
tradicionalnega tekm ovanja »MURA 74« na 
M uri p ri Radencih, istočasno pa so tekm ovali 
tudi p ionirji za republiške naslove.

Na tem  tekm ovanju  je nastopilo kar 15 bro
d a rje v  RĐ »Hrastnik« in  že v  uvodu je  treba 
povedati, d a  so osvojili k a r  7 prvih m est in  
tako ponovno dokazali, da so resnično najm a- 
sovnejši in  najkvalitetnejši športni klub v naši 
občini.

Rezultati :
Pionirsko prvenstvo Slovenije na Muri v 

Petanjcih (slalom, kajak enosed).
V tej konkurenci je  nastopilo 19 tekm oval

cev, med njim i pa k a r  6 H rastničanov, ki so 
zasedli naslednja m esta: 5. Delič Danilo, 6. 
Seničar Franc, 9, Savič Darko, 13. Soba M itja,
16. Delič Drago in  19. K nežak Soni.

V kanu ju  enosedu so nastopili samo štirje  
tekm ovalci, zm agal pa je  H rastn ičan  Coh Jože.

V kanu jü  dvosedu H rastn ičana V ovk-H alzer 
n ista  med 6 posadkam i im ela resnejših  n a
sprotnikov in  sta  prepričljivo  zmagala.

Dokaj nepričakovan, vendar popolnoma za
služen uspeh so m ladi H rastn ičani poželi tudi 
v  ekipni vožnji 3 k ra t K -l. Med petim i ekipa
mi je  zm agala I. ekipa H rastn ika  v  postavi 
Delič-Seničar-Savič, druga h rastn iška ekipa p a  
je  bila če trta  in  je  nastopila v postavi Šoba- 
D. Delič-Knežak.

Slalom  proga je  b ila  dolga 300 m etrov in  je  
im ela 16 vratič, tem pera tu ra  vode je  bila 21° C, 
tem peratu ra  zraka pa 29° C.

Razen v disciplini K -l torej popoln uspeh 
H rastničanov. P ion irji H rastn ika  so se torej 
zelo izkazali v slalom u, čeprav je  tekm ovanje 
otežkočala precejšn ja vročila.

Ali se ob vsem tem  sploh lahko še postavlja 
vprašan je  bodočnosti b rodarstva v H rastn iku?

Pionirsko prvenstvo Slovenije na Muri, Hra
st je-Mota-Krog (spust: dolžina proge 3 km, 
temperatura zraka 30 0 C).

Tudi med kajakaši v spustu  je  tekm ovalo 
19 tekm ovalcev in  m ed n jim i ponovno 6 H ra
stničanov. Zasedli so naslednja m esta: 9. Soba 
M itja, 11. Delič Danilo, 12. Savič Darko, 13. 
S eničar Franc, 18. Delič Drago in  19. K nežak 
Soni. Zm agal je  dom ačin M ataj Jože.

Med trem i tekm ovalci v  kan u ju  enosedu je 
b il H rastn ičan  Čoh Jože drugi. Za zm agola- 
cem Boštjanom  Modicem iz BD Rašica je  za
ostal za 18 sekund.

V kanu ju  dvosedu s ta  ponovno prem očno 
zm agala H rastn ičana V ovk-H alzer s časom 8 
m inu t in  49 sekund. V te j konkurenci je n a 
stopilo 6 posadk.

V spustu so h rastn išk i p ion irji tako im eli 
nekoliko m anj uspeha, vseeno pa je razvese
ljiv  njihov dokaj množičen nastop in  seveda 
zm aga kanuistov H alzerja  in  Vovka.

hrastniških GENERALNA RAZVRSTITEV TEKMOVA
NJA »MURA 74« IN PIONIRSKEGA PRVEN
STVA SRS 1974

na Muri M ura 74 P ionirji Skupaj 
SRS točk

S tem  je  bilo uradno pionirsko prvenstvo 
Slovenije za leto 1974 končano. Tokrat se je 
končalo izredno uspešno za m lade H rastn iča
ne. Takšne uspehe gre vsekakor pripisati sa
m im  tekm ovalcem  in ne nazadnje tudi vod
stvu  kluba, ki resnično z vsemi močmi in  spo
sobnostmi vzgaja m lade kajakaše in kanuiste.

V nadaljevanju  tekm ovanja je  bila na spo
redu tradicionalna p rired itev  MURA 74,

SLALOM, mladinci K -l
Med 18 nastopajočim i so tekm ovali tudi š tir

je H rastničani. V izredno močni konkurenci 
je  zm agal H rastn ičan S tradar Danilo, K auzer 
P eter je  bil 3., K ajzer M atej 6. in Čoh M irko 9.

Zm aga S tradarja  je  sicer nekoliko nepriča
kovana, vendar zaslužena. P re je l je  pokal in  
praktično darilo.

V kanu ju  enosedu je  nastopil samo Stoklasa 
M arjan in  zasedel zadnje mesto.
Člani K -l

V tej konkurenci je nastopilo 11 tekm oval
cev. Od H rastničanov je  tekm oval samo Barič 
F ranc ml. in tudi prepričljivo  zmagal.

SPUST, mladinci K -l
Med 12 nastopajočim i m ladinci je  zm agal 

H rastn ičan  S tradar Danilo, K auzer P eter je  
bil 6., Čoh Mirko pa 12.

Svojo zmago v slalom u je  tu  S tradar Danilo 
potrd il še v spustu. M ladinci so v spustu tek 
movali na 10 km  dolgi proti.

V spustu članov na 10 km  dolgi progi je  
zm agal T um ara Zdravko iz zagrebške Slavije, 
drugo m esto pa je  zasedel Barič F ranc ml. s 
samo 1 sekundo zaostanka za prvim. V te j 
konkurenci je  nastopilo 15 čolnov.

KONČNE RAZPREDELNICE
Pionirji — slalom:

HHŠ točk
1. Soške elek trarne 69
2. H rastn ik 80
3. Rašica 20
4. M ura 46
5. Celje 8
6. LBD 48

Pionirji — spust:
HHŠ točk
1. Soške elektrarne 65
2. H rastn ik 52
3. Rašica 11
4. Celje 14
5. M ura 53
6. LBD 43

Skupna uvrstitev pionirjev (slalom in spust) :
HHS točk
1. SE Nova Gorica 134
2. H rastn ik 132
3. M ura 99
4. LBD L jubljana 84
5. Rašica 31
6. Celje 22

1. H rastn ik 95 132 227
2. M ura 104 99 203
3. SE Nova Gorica 45 134 179
4. LBD L jubljana 70 84 154
5. Rašica L jubljana 67 31 98
6. S lavija Zagreb 90 — ' 90
7. Rade K ončar Zagreb 47 — 47
8. Celje
9. »ADA« Bosanski

12 22 34

Novi 31 — 31
Rezultati zgovorno pričajo o dejavnosti in 

uspehih hrastn išk ih  brodarjev  na dom ačih in  
tudi tu jih  vodah. Mnogo besed o tem  ni po
trebno zapisati, verje tno  je  treba  nekaj več 
besed posvetiti stanju , v  kakršnem  takšne 
uspehe dosegajo.

V Brodarskem  društvu  »Hrastnik« pravijo, 
d a  bi bili lahko še boljši, pa so se v tem  le tu  
m orali odpovedati več zelo pom em bnim  tek 
m ovanjem , ker ni bilo sredstev. Tako se m la
dinci niso mogli udeležiti državnega p rvenst
va v Skoplju v  mesecu m aju, kjer, pravijo, da 
so prav  letos imeli največje možnosti, d a  bi 
dosegli večje uspehe.

P a ne ta re  jih  samo to. V zadnjem  času je  
iz dneva v  dan bolj pereč problem , kam  se 
preseliti, ker m orajo zaradi g radnje novega 
mostu zapustiti sedanje prostore, v  katere so 
vložili tisoče svojih prostovoljnih u r  dela, po
m agal pa jim  je tudi kolektiv S teklarne H ra
stnik.

K am  in  kako se n a j bi preselili, o tem  tokrat 
ne bi pisali. V sekakor pa je treba zapisati 
jasno in  glasno, da je  tem u kolektivu z več 
kot 25-letno tradicijo , ki trenutno  vk ljučuje v 
svojo dejavnost okrog 140 m ladih  iz vsega 
H rastn ika, nujno dati p rim erne prostore. Za
vedati se je nam reč treba, da se v 25 letih 
tok ra t že desetič selijo. Vsi, ki vsaj m alo po
znajo delo v  tem  klubu, lahko m irno trd ijo  da 
večjih zanesenjakov v H rastn iku  nimamo, da 
se tu  m ladi dejansko vzgajajo v hrabre  člane 
naše socialistične družbe. Zavedati se je m ed 
ostalim  tudi treba, da je  to edini tovrstn i klub 
m ed L jubljano  in  Zagrebom. K aj bi njihove 
sposobnosti pom enile v prim eru  vojne ali n a 
ravnih  katastrof, vsi vemo. Vsi vse vemo, 
nihče pa noče vedeti, da morajo imeti svoj 
dom. Vse p rerad i govorimo o socialistični vzgo
ji m ladih, ko pa je  konkretno treba nekaj sto
riti, potem  pozabimo n a  te besede. V B rodar
skem  društvu v lada trenutno  zaradi tega 
problem a p recejšn ja panika. Tisti, ki so n a j
več naredili, pravijo, da ne bodo dovolili, da 
bi klub razpadel. Zavedati se je  nam reč treba, 
da zasilna preselitev pomeni tudi p rekinitev  
kontinu itete dela, kaj pa takšna prekinitev  za 
m lade ljud i pomeni, pa vsi dobro vemo.

Jasno  je  eno, p reden  se prične podirati se
danji objekt B rodarskega d ruštva »H rastnik«, 
bo zanj potrebno urediti prim ernega, ali pa 
postaviti novega in se ob tem  zavedati, ne gle
de na stroške, da gre tu  za več kot sto m ladih 
kajakašev, kanuistov, potapljačev, m odelarjev 
in drugih. S trgaršek Janez

TO IN ONO
V zadnji številki sm o se ustavili 

pri prebivalstvu  in  gospodinjstvih.
Če smo ugotovili, da nas živi v 

občini 11.097, potem  tudi vemo, da 
je  v  tem  številu  5.594 žensk in 
5.503 moških. S tarostna s tru k tu ra  
je  po svoje zelo zanim iva. Največ 
občanov je sta rih  m ed 15. in 19. 
letom, k ar p redstav lja  9,0 % vseh 
prebivalcev občine, najm an j pa 
jih  je  m ed 50. in  54. letom  sta ro 
sti, k a r  pomeni le 4 ,0% ; do 19. 
le ta  starosti jih  je  32,0 %, in  od 
20. do 40 do let jih  je  31,0 %, od 
40. do 60. le t 24,0 % itd.

V le tu  1972 je  bilo ro jen ih  151 
otrok. Od tega 82 deklic in  69 deč
kov, dočim se je  v le tu  1973 rodilo 
142 o trok in  od tega 70 deklic in

72 fantov. Tudi um rljivost je  re 
la tivno  velika. V le tu  1972 je  u m r
lo 56 m oških in 49 žensk, v letu  
1973 pa 66 m oških in  64 žensk. V 
le tu  Ì972 se je poročilo 95 parov, 
lansko leto pa 92. Po vsej v e rje t
nosti se jih  je  poročilo več, ven
d a r  izven m eja  naše občine. R a
zum ljivo  je, da tis ti tudi niso za
jeti.

Od vseh prebivalcev občine jih  
je  41,5 % v  rednem  delovnem  raz
m erju, 14,4 % pa starostn ih , inva
lidskih in  družinskih upokojen
cev. Ti dve kategoriji prebivalstva 
p red stav lja ta  56 % občanov, k je r 
pa niso zajeti ind ividualni km etij
ski proizvajalci, kakor tudi ne za
sebni obrtn ik i in  p ri n jih  zaposle

ni. V kolikor prištejem o k  tem  še 
ostale, dobimo nad 60 % občanov, 
ki so ali aktivni delavci ali upo
kojenci ; zraven je še nad  23 % 
občanov, ki so sta ri le do 14 let, 
potem  lahko h itro  ugotovimo, da 
je zaposlenost rela tivno  ugodna 
na območju naše občine.

V gospodarskih dejavnostih  je
94,5 % zaposlenih, v negospodar
skih pa le 5,5 %, k a r  je  zelo malo, 
tako da smo po štev ilu  zaposlenih 
v negospodarski sferi m ed najn iž
jim i v naši republiki. To pomeni, 
da im am o slabo razv ite  razno raz
ne službe, ki so še kako potrebne 
posam eznem u k ra ju  ozirom a p re
bivalstvu in to pom anjkanje se 
tudi m arsikdaj občuti.

Od skupnega štev ila  zaposlenih 
v gospodarstvu jih  je  zaposlenih v

industriji 78,6% ; v rudarstvu
20,6 %. V trgovini in  gostinstvu je  
zaposlenih kom aj 4,5 %, k a r  po
meni, da im am o res slabo razvito  
to panogo dejavnosti, še slabše pa 
je  pri obrtn i dejavnosti, k je r je  
kom aj 0,48 % zaposlenih. V koli
kor bi k  obrtn i dejavnosti prišteli 
zaposlene pri kom unalnem  pod
jetju , se s tru k tu ra  v  tej panogi 
sprem eni v  korist obrtne dejav 
nosti in  to n a  3,5 %, k a r še ved
no ne pomeni dovolj. G radbeni
štvo zaposluje nad 10 % od vseh 
zaposlenih v gospodarstvu, kom u
nalne dejavnosti pa 1,5 % itd.

V negospodarski dejavnosti je  
največji odstotek zaposlenih v  iz
obraževanju  in  to 47 %, v zdrav
stvu 19 %, v  državni upravi 16 %, 
v vzgojno varstveni ustanovi 9 % 
itd.



Pogovarjali smo se DOMICIL ZA SLOVENSKE PROSTOVOLJCE 
ŠPANSKE DRŽAVLJANSKE VOJSKE

ŠOBA JOŽE — STEKLAR, briga
dir RDBO

Tovariša Jožeta sem obiskal v 
njegovem  lepem  novem stanova
n ju  na Dolu, kam or se je pred 
k ratk im  preselil z ženo in  dvem a 
otrokoma. Zato je  normalno, da je 
najp re j potekel pogovor v tej 
smeri.

Si zadovoljen z novim stanova
njem?

Prezadovoljen!

Pa žena?
P rav  tako.

Se je vajino življenje kaj spre
menilo?

Samo življenje, m islim  zakon
sko se ni spremenilo, ker se pač 
ne more. P riznati pa m orava, da 
se je samo vzdušje za 100 % spre
m enilo na boljše.

In kako se vama zdi na Dolu?
Razlike so ogromne, tako da se 

ne dajo prim erjati. K ljub temu, 
da sem živel 25 le t za Savo, se ne 
da prim erja ti razlika m ed pogoji 
življenja, kakršn i so tukaj in  v 
Podkraju. Samo dejstvo, da zju
tra j ob p rebu jan ju  ni čutiti p li
nov, ropota, ne vidiš na oknih saj, 
da je  človeku poseben občutek za
dovoljstva, katerega m oram  p ri
znati, da sedaj nisem  im el mož
nosti spoznati.

Koliko časa pa si čakal na sta
novanje?

K ljub tem u, da sem imel tovar
niško stanovanje, katero pa je re
snici na ljubo bilo prem ajhno za 
štiričlansko družino^ m oram  po
vedati, da sem si želel stanovati 
n a  Dolu že pred  osmimi leti. No 
razm ere so bile takšne, da niti n i
sem  sm el upati na preselitev. Za
rad i gradnje m ostu pa se mi je 
ponudila p rilika  za zam enjavo 
stanovanja, tako da se mi je na 
ta  način izpolnila m oja večletna 
želja, to je  preselitev na Dol.

Stanovanjski problem v našem  
podjetju je zelo pereč. V zadnüh 
2—3 letih gre sicer malo na bol je, 
vendar prevladuje mnenje da gra
dimo premalo in prepočasi?

V pogovoru z nekaterim i člani 
odbora za družbeni standard  in 
stanovanjske zadeve, sem zvedel, 
da je  trenutno  ev identiranih  196 
prosilcev stanovanj v celem pod
je tju . Seveda je  to število ogrom
no, saj p redstav lja  več kot 10 % 
zaposlenih. Z ene stran i je  to šte
vilo razum ljivo, vendar težko

sprejem ljivo. Zakaj? Vsa ta  leta 
smo izredno veliko sredstev v la
gali v razširitev tovarne, vendar 
smo pri tem  zanem arjali osnoven 
fak to r družbenega standarda, to 
je  stanovanje, tako da se je  šte
vilo prosilcev večalo iz dneva v 
dan. Zato sem m nenja da bi k ljub  
izboljšavi m orah novogradnjo še 
pospešiti in  v ta  nam en vlagati še 
več sredstev.

Z družbenim standardom smo 
na precej steklenih nogah. Kaj 
meniš, da nam primanjkuje?

Res je, da je  naš standard  (druž
beni) precej šibek. P rim an jku je 
nam  precej. V prvi vrsti pa n a j
bolj pogrešam  bazen, nim am o p ri
m ernega družbenega prostora, k a 
m or bi se podal z veseljem. Im a
mo samo gostilne, v katere pa člo
vek največkra t niti vstopiti ne 
upa zaradi prevelikega števila pi
jancev in  razgrajačev. Sicer bi 
lahko še in še našteval, vendar je 
to področje tako obširno, da ga v 
tem  razgovoru n iti ne m orem  de- 
ta lneje  razložiti, vendar sem m ne
nja, da bi tem u problem u v celoti 
m orali posvetiti več pozornosti!

Jože, če malo spremeniva tak 
razgovor, kaj je po tvojem glavni 
vzrok, da nam iz leta v leto vse 
bolj primanjkuje kadra za notra
nji obrat?

Vzrokov je  sicer več. Glavni 
vzrok; to je  občutek nas vseh v 
no tran jem  obratu, je v tem, da se 
vse preveč pažnje polaga na avto
m atsko  proizvodnjo. M edtem ko 
ročna in polavtom atska proizvod
n ja  sto jita  ali celo stagnirata. 
Vsled tega veliko število m ladih 
iz notranjega obrata zapušča ta  
obrat, ker ne vidi perspektive in  
se ra je  zaposluje v drugih podjet
jih, k je r  za nameček, za m anj n a 
porno delo, prejem ajo iste ali pa 
še večje plače. Ne nazadnje pa 
je  vzrok takem u stan ju  tudi po
m an jkan je  stanovanj, tako sam 
skih in  družbenih.

V Hrastniku je doma zelo spe
cifična industrija. Rudarstvo in 
steklarstvo namreč zahtevajo po
sebne težavnostne pogoje dela, kot 
so življenjska nevarnost in pa de
lo na zelo veliki temperaturi. Ka
ko zagotoviti perspektivo tem po
klicem, kajti obojima primanjku
je kadra. Po drugi strani pa sta 
premog in steklo še kako potreb
na našemu celotnemu gospodar
stvu?

Na to vprašan je sem delom a od
govoril že v predhodnem  odgovo
ru, to so prem ajhni osebni dohod
ki. Dodati pa m oram  še to, da se 

’ fizično delo, kakršno se zahteva v 
rudarstvu  in stek larstvu  prem alo 
ceni, takorekoč zaničuje in je  to 
že eden glavnih vzrokov, da se 
m ladi neradi odločajo za tovrsten 
poklic. Sicer pa sm atram , da se 
fizično delo nasplošno prem alo 
plača in ceni.

Jože, predno končava najin po
govor, bi te poprosil za odgovor 
na nezastavljeno vprašanje?

O dkar smo ustanovili TOZD o- 
pažam. da ni več prave angažira
nosti vodstvenega kadra, tako da 
je  upravičena bojazen, da se bo 
stan je  še poslabšalo nam esto da 
bi se izboljšalo. Zato apeliram  na 
vse te  kadre, naj malo več pozor
nosti posvetijo svojem u delu in 
naj se bolj posvetijo delavskem u 
sam oupravljanju .

Najlepša hvala za pogovor in 
koristna mnenja ter nasvete!

H vala za zaupanje, ni zakaj !

Na republiški konferenci slo
venskih španskih borcev dne 12.
4. 1974 je  bil spreje t sklep, da se 
zaprosi zasavske občine H rastnik, 
T rbovlje in Zagorje ob Savi, da 
sprejm ejo sklep o podelitvi domi
cila slovenskim prostovoljcem 
španske državljanjske vojske.

Španski borci so se odločili na 
svoji konferenci za ta  predlog za
radi tega, ker je iz zasavskih ob
čin bilo sorazmerno veliko udele
žencev v španski republikanski 
vojski, verjetno v  odnosu na pre

bivalstvo največ. Bili so prekalje
ni borci v revolucionarnem  boju 
proti tak ratnem u jugoslovanske
m u režimu, bili udeleženci v 
štra jk u  leta 1923, v boju proti Or- 
juni, nadalje v  španski d ržavljan
ski vojski in narodnoosvobodilni 
borbi.

Te borce je  sprem ljala znana 
tradicionalna revolucionarnost za
savskih revirjev . Zato jim  je  ob
činska skupščina podelila domicil 
v občini H rastn ik  na svoji seji 
dne 18. ju n ija  1974.

Prišli v podjetje
Cičič Risto, izm enski vodja; 

M rak Branim ir, IV. nabiralec; 
Potokar Dušan, dostavljalec stek
la; Gnjidič Rado. reskar; Cimper- 
šek Alojz, odnašalec; Sušak Čedo, 
odnašalec; Pilipovič Safet, pobi
ralec črepinj; Kočila Alojzija, 
kontrolor stekla v  TOZD II; Saz- 
danovič Života, vzdrževalec v 
TOZD II; Brglez Vinko, vzdrže
valec v kisikarni; U rana Vid, 
krogličar; Zorec M iroslav III., ke
m ijski tehnik; Trajlovič Tomi
slav, pobiralec črep in j; P rodano
vič Toda, odnašalka.

Odšli iz podjetja
K andolf Franc, odnašalec; U ra

na Vid, krogličar; Blaževič Ivan, 
odnašalec; Šušak Čedo, odnaša
lec; Oljača Drago, odnašalec; 
Renko Dušanka, odnašalka; Kne- 
ževič Nevenka, odnašalka; Bašič 
Ismet, pobiralec črep in j; V rbnjak  
M arjana, odnašalka; Naroglav Jo 
landa, odnašalka; O plotnik Mitja, 
pomočnik v avtom at, proizvodnji; 
Juvan  Fani, odnašalka; Pejčinovič

Miloš, IV. nabiralec; Dornik Jan 
ko, konstruktor v razvojnem  sek
to rju ; Simič Drago, delavec v 
zm esarni; A bunar Franc, IV. n a
biralec; K avšek Slavko, krogličar; 
Knez Milan, nabiralec stekla.

Prirastek v družini
Rancinger Robert — sina, Žlin

dra Boris — hčerko, Kunšek Ivan 
— sina, R otar Ernest — hčerko, 
D raksler Drago — sina, Hrstič 
M irsada — sina.

Poročili so se
Podgoršek Cvetka — odnašalka 

in  K einer F ranc II. — krogličar, 
Johant A ntonija — delavka v bru- 
silnici in Ju ra k  Vinko.

Z A H V A L A

Ob nenadni in boleči izgubi dragega moža in  starega očeta 

BAŠIČ JOŽETA

se zahvaljujem o vsem  znancem, prijateljem , sosedom, godbi 
in  pevcem »Svobode I«. Lepa hvala dodbenikom za darovani 
venec.
Zahvaljujem o se tudi OOS TKI H rastn ik  za omogočen prevoz 
godbe in  pevcev. H vala tudi govorniku SZDL za poslovilne 
besede. Z ahvaljujem o se tudi vsem  ostalim , kt ste ga sprem 
ljali na njegovi zadnji poti na radeško pokopališče.

Žalujoči: žena Ana, sinova Jože in K arel z družino, 
hčerki Anica in Štefka z družino te r  ostalo sorodstvo

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, b rata , strica in starega 
a ta

JOŽETA ČRETNIKA

se iskreno zahvaljujem o vsem sorodnikom, prijateljem , sose
dom, znancem in  vsem, ki so nam  ob najtežjih  trenutk ih  po
magali, z nam i sočustvovali in ga sprem ili na njegovi zadnji 
poti. Posebno se zahvaljujem o govorniku za poslovilne bese
de, družbenopolitičnim  organizacijam  in sosedom z D irm a- 
jerjevega in  iz Z idanega m osta za vence in šopke, moškemu 
pevskemu zboru Svobode II H rastn ik  in  ostalim  za pomoč, 
pozornost in  tolažbo.
Vsem še en k ra t prisrčna hvala.

Žalujoči: žena Antonija, hčerki Zvonka in Rozi 
z družinam a ter drugo sorodstvo
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BILO JE LEPO IN  K O R IST N ONAGRADNA KRIŽANKA
Med reševalce s praviln im i re 

šitvam i nagradne križanke bomo 
z žrebom  razdelili 7 nagrad:
1. nagrada: 50 din
2. nagrada 30 din
3. —7. nagrada po 20 din

Izrezek z vpisano rešitv ijo  poš
ljite  na naslov: U redništvo STEK
LARJA, STEKLARNA HRAST
NIK. P ri žrebanju  bomo upošte
vali vse prav ilne rešitve, ki bodo 
prispele v  uredništvo do to rka 27. 
avgusta.

NAGRAJENI REŠEVALCI
Za nagradno križanko, objavlje

no v  sedmi številki STEKLARJA 
smo preje li 60 rešitev. Žreb je 
razdelil nagrade takole:
1. nagrada (50 din) : Žagar Lea
2. nagrada (30 djn) : Cvetko M ilica
3. - 7 .  nagrado (po 20 din) p re j
m ejo: D raksler Lojzka, A lt Ervin, 
Prem ec Anica, K lenovšek Anica! 
V eršnak Dora.

PRAVILNA REŠITEV PREJŠNJE 
KRIŽANKE

VODORAVNO: proga, im unite
ta, mah, regal, Telemahos, Udo, 
Evora, izom erija, car, Donat, nivo, 
ano, Rems, slina, E. N., Ero, tekst, 
TU, Tuareg, rekord, Aca. macola, 
ostavka, V intgar, žarek, Ariel, no- 
galinik, pud, srp, Inari, jam ar, sekt, 
Be, šar, N. K., Maric, drape, T ra
simeno, nič, opera, VK, ocena,

ikra, Pilon, O. A., katar, kaos, 
arest.

SPUST TRBOVLJE—HRASTNIK 
V POČASTITEV 4. JU L IJA

Brodarsko društvo je  v počasti
tev občinskega praznika te r  Dne
va borca 4. ju lija  izvedlo k a ja 
kaško tekm ovanje v  spustu na 6 
kilom etrov dolgi progi od T rbo
velj do H rastn ika. T ekm ovanja se 
je udeležilo p rek  trideset tekm o
valcev iz L jubljane, Nove Gorice, 
Zagreba te r H rastnika.

P ri članih so v ka jak u  dosegli 
naslednje rezu ltate: 1. F ranc Ba
rič, H rastn ik  16:53; 2. Zdravko 
Tum ara, Zagreb, 16:59; 3. M artin 
Grašič. LBD, 17:13; 9. Boris Vo
laj, H rastn ik , 18:24 te r  11. Roman 
Racinger, H rastn ik , 18:35.

K ajak  m ladinci: 1. Vili Vidic, 
SE Nova G orica te r  S ilvan Pobe
raj, SE Nova Gorica z istim  ča
som 17:15; 2. Danilo S tradar,
H rastnik, 17:29; 3. Jože Tomažič, 
SE Nova Gorica, 17:47; 4, Peter 
Kavzar, H rastn ik , 18:24.

K ajak  p ion irji: 1. Danilo De
lič, 2. Drago Delič, 3. Boris Sušin 
vsi H rastnik.

V kategoriji dvosedežnih kanu
jev  je pri č lanih  zm agala domača 
posadka M arjan  S toklasa — B ru
no B ajda s časom 22:58. P ri m la
dincih pa tud i dom ačina Robi 
H alzer — Drago Vovk.

Tekm ovalci so v vseh kategori
jah  za osvojena tr i p rva m esta 
prejeli diplome.

Vso pom lad sem razm išljal, ka
ko bi p ri m ojih prejem kih  lahko 
šel nekam  na dopust, ki bi u stre 
zal m ojem u žepu in  bil m eni v 
korist. P a  pride moj predpostav
ljen i in  mi ponudi list, k je r piše 
»Preventiva«. Člani. TOZD 5 so 
m e predlagali za 10-dnevni poči
tek  v Bohinju.

S tara  želja, da še kdaj pridem  
v Bohinj, se mi je  tako uresničila.

Rahlo je  deževalo, ko smo se iz 
H rastn ika  odpeljali z avtobusom  
proti Gorenjski. Tesno mi je bilo 
pri srcu, ko sem pomislil, da bo 
tudi naslednje dni deževalo in 
m oral bom presedeti popoldneve 
za mizo in  gledati, kako drugi 
p rem etavajo  karte. K m alü  pa je 
vsa stva r izgledala drugače. Prišli 
smo na Bled, k je r je  gladina je 
zera čista kot ogledalo in nebo kot 
morje.

Bohinj me je  spreje l ž lahno 
meglico na jezeru in na najv išjih  
vrhovih, toda čisti zrak  je  začel 
takoj delovati in m islil sem  si: 
»Pa kaj, če bo kakšen dan dež, 
samo da je  zrak  dober«.

In vse je  šlo po sreči. V rem e je  
bilo lepo. D ružba zbrana iz vseh 
TOZD, pa smo se vsi p rav  dobro 
ujem ali.

Vsak dan  smo izkoristili za 
k ra jše  in  daljše izlete. Zaradi 
sprehodov in dobrega zraka je

h ran a  p rija la  tudi najbolj lenem u 
»preventivcu«. O h ran i še nekaj: 
je  obilna in  okusna in tudi oseb
je  skrbi za to, da m ora tekniti. 
Vmes se na jde  kdo, ki k ritiz ira  
čez hrano: »Ceš, ni najboljša.«

Zadnji dan, ko smo se že p ri
prav ljali za odhod, sem  se še o- 
zrl na naše očake in  globoko vd i
hoval sveži zrak. Osebje, h rana, 
zrak, okolica in družba so nam e 
delovali tako, da nisem  mogel 
vsem glasno zaklicati nasvidenje.

S čistim i pljučam i in  lepimi 
spomini sem k ar sam  zakoračil 
do avtobusne postaje in se zave
dal, da se bom km alu  znašel spet 
v naši nezdravi zakajeni dolini 
H rastnika.

Sem že na delu in  zopet gla
dim  in prem etujem  sam otne blo
ke, toda čutim , da lažje diham  in 
delam. P rem išlju jem  pa, zakaj 
naši stek larji, ki pihajo in  se zno
jijo, ne gredo radi v  Bohinj.

M orda bi bilo prav, če lai jim  
ob priložnosti h rastn išk i zdravnik 
za medicino dela in tudi naš am 
bulan tn i zdravnik  dopovedal, kaj 
delajo prav  in kaj ne.

S pozdravom , se želim  še en
k ra t zahvaliti tistim , ki so mi o- 
mogočili teh lepih in  koristn ih  10 
dni.

F ranc Lipovšek
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Pod prvo točko je predsednik 
sam  podal poročilo o delu ZM v 
S tek larn i te r  njenih  uspehih oz. 
neuspehih, z naslednjo vsebino:

Za boljše razum evanje situaci
je, v kateri se nahaja  naša m la
d inska organizacija, bom v k ra t
k ih  besedah poskušal orisati do
sedanje delo in uspehe ali neuspe
he pri. delu v  naši organizaciji.

Na osnovi priporočil in sklepov 
RK ZMS in  po sklepih spreje tih  
na sem inarju  v  Čečah, smo izvr
šili reorganizacijo ZM v  naši de
lovni organizaciji. U stanovili smo 
šest aktivov m ladih delavcev in 
konferenco m ladih  delavcev kot 
koordinacijski organ. Vse to smo 
realizirali vzporedno z ustanav
ljan jem  TOZD, OO s in d ik a ta . pa 
so bile ustanovljene kasneje, tako 
tud i OO ZK.

Izdelali smo program  dela in  
pričeli z delom. Takoj v začetku

smo začeli pri S tek larju  izdajati 
G las mladih, s katerim  smo ho
teli in še hočemo inform irati m la
dino pa tudi vse ostale člane na
šega kolektiva o delu m ladinske 
organizacije. P recej aktivni smo 
bili pri sestavi volilnih list, in u- 
speli v sam oupravnih organih in 
raznih  kom isijah vključiti tudi 
precejšnje število m ladih, čeprav 
tudi tu  ni šlo brez takšnih ali 
drugačnih ovir. S istem atsko in or
ganizirano smo pričeli razprav
lja ti o raznih  problem ih, perečih 
vprašanjih , pač o stan ju  v našem 
podjetju  z razgovori za okroglo 
mizo. Tako smo razprav lja li o go
spodarskem  položaju naše tovar
ne, o komerciali, delitvi osebnih 
dohodkov, stanovanjski problem a
tiki in  podobno. V prejšnjem  m e
secu pa smo zopet po našem za
stavljenem  program u organizirali 
razgovor za okroglo mizo, na te 
mo »Odnosi m ed TOZD«, ki pa 
je zaradi neudeležbe nas mladih, 
pa tudi vodilnih ljudi v tovarni, 
ki so bili osebno vabljeni, odpa
del. Mislim, da je tem a kot takš
na povsem zadovoljiva, sicer v 
končni fazi še res malo nezrela za 
analiziranje in razpravljanje. Ven
dar kljub tem u mislim , da je 
prav, da mi kot m ladinska orga
nizacija organiziram o in skupno 
z vodilnimi kadri v našem pod
je tju  razpravljam o in analizira
mo, kaj je vzrok, ozirom a kaj po
gojuje kritično situacijo, ki je n a

enkrat nastala  s prehodom  na 
TOZD in v  kateri se naše pod
jetje trenutno  nahaja.

Velika večina nas ve, kakšni so 
nekateri tako Im enovani osebni 
odnosi v posameznih TOZD, torej 
gradiva za razpravo še in  še, sa 
mo tu  pa se potem  ustavimo, ker 
nekaj m anjka. Čeprav istočasno 
vsi dobro vemo, kaj je  tisto, kar 
včasih m anjka. To so odkriti in 
konkretni pogovori in  odgovori na 
vprašanje, ki pa jih  pri nas že 
dalj časa pogrešamo, tem več je 
vse samo rekla-kazala, vsi se le 
vrtim o v nekem  začaranem  kro
gu, ne vem o pa, k je  se v  resnici 
nahajam o in kom u naj verjam e
mo, ker kam orkoli se človek obr
ne, vsak govori ali pove stvar 
drugače.

Če nadalju jem  s svojim  izvaja
njem, smo za 8. m arec — dan že
na poskušali organizirati prosla
vo, ki pa je  izpadla skoraj preveč 
klavrno, predvsem  zaradi slabe 
koordinacije med nam i samimi in  
nepravilnega odnosa nekaterih  
šefov do m ladinske organizacije.

Zelo dobro smo sodelovali pri 
sprejem u zvezne Titove štafete v 
H rastniku, saj je  n jena pot stekla 
tudi skozi naše proizvodne obra
te. Ravno tako smo pomagali pri 
organizaciji sprejem a zvezne bro
darske štafete po Savi.

Organizirano in  lahko rečem 
tudi uspešno smo pristopili k  re
ševanju in odpravi protiustavnih

Vemo, da v katerikoli družbe
nopolitični organizaciji ne gre vse 
tako gladko, kot si včasih pred
stavljam o in zamišljamo', da bi 
naj bilo. Tako imamo veliko pro
blem ov tudi m i mladi v svoji or
ganizaciji. P redsednik, ki smo ga 
izvolili, dela v cizelerski delavni-

Dnevni red, določen za sejo, je 
b il naslednji:

— analiza dela in pogojev de
la  predsednika KMD OZD,

— razrešitev funkcije predsed
n ika in izvolitev v. d. predsedni
ka do volilne konference ter

— razno.

Mladi delavci so se zanimali predvsem za delo in probleme komerciale

Razširjenega sestanka konference mladih delavcev se je udeležilo 
kar lepo število mladih

ci, in sicer na akord, obenem pa 
je  še obrem enjen z drugim i funk
cijam i v okviru občine. Tako ni 
mogoče, da bi med delovnim ča
som večkrat zapustil svoje delov
no mesto, te r  se posvetil še svoji 
funkciji ozirom a opravkom , ki jih 
te  funkcije narekujejo . Zato je 
predlagal na eni izmed naših sej, 
da bi bilo potrebno odobriti m u 
dnevno v podjetju  2 uri za oprav
ljan je  te funkcije. Žal se je to le 
obljubovalo in predlog ni bil po
stav ljen  na pravo mesto, k jer bi se 
to  lahko rešilo, poleg tega pa je 
bil ta  že napačno reprezentiran. 
Zato m u vsak mesec pri obračunu 
m anjkajo  ure, ki jih  je porabil 
za organiziranje m nogih akcij s 
s tran i m ladinske organizacije, in 
sprašu je se le, kdo bo to  plačal, 
a li bo zato obrem enjena samo 
TOZD 4, v  kateri je zaposlen ali 
se bo to financiralo  iz skupnega 
sklada na n ivoju podjetja. Na dru
gi stran i pa vemo, da imamo v 
tovarn i okrog 600 m ladih ljudi, ki 
bi naj bili organizirani in delali 
v m ladinski organizacij, vendar 
ugotavljam o, ozirom a tud i v id i
mo, da je  takšn ih  le nekaj, tako 
da brem e dela ZM leži na^ sa
m ih funkcionarjih  — največ pa 
n a  predsedniku in  še m orda ko
mu. Vse te  težave in problem i, ki 
v zvezi z zgoraj om enjenim i dej
stvi nastajajo , so pogojile sklic 
razširjene seje K onference m ladih 
delavcev OZD Steklarne, na k a 
tero so bili vabljeni po pet članov 
predsedstva iz vsakega aktiva, 
potem  pa še tov. direktor, pred
sednik  OK ZMS Ivo Trbovc, naš 
m entor A nton M lakar te r  pred
sednik sind ikata te r  sek re tar sve
ta  ZK, ki pa se seje nista udele
žila.

Aktivnost mladih se kaže na vseh področjih dela, posnetek je z enega 
izmed razgovorv za okroglo mizo

elementov, ki so hoteli s stavko v 
vrstah  m ladih zahtevati nerealno 
višje OD, kot se je  pokazalo kas
neje, čeprav sem lahko po p rete
ku določenega časa slišal celo to, 
da sem si tisto stavko sam  iz
mislil, samo da bi večino pač o- 
pozoril nase.

Že v začetku leta smo organizi
rali delovni posvet m ed svetom 
ZK. IO KOO sindikata in našim  
predsedstvom, k je r smo se prven
stveno hoteli pogovoriti o koordi
niranem  delu vseh treh  organiza
cij, naših program ih in hoteli 
spreje ti nekatera stališča, na o- 
snovi katerih  bi lahko začeli z e- 
fektivnim  delom. Predvsem  in  
ravno tu  pa se je  pokazal pravi 
odnos do sklicatelja tega posveta, 
saj se nas je  od približno 60 vab- 
bljenih  udeležilo le 10 ali 11 in še 
od tega 8 mladincev.

(N adaljevanje na 2. strani)

PROBLEMI m TEŽAVE



(N adaljevanje s 1. strani)
Za zaključek plesnih vaj smo 

pripravili plesni venček, ki je 
močno odjeknil po celi občini in 
je  uspel le s polno angažiranostjo 
in požrtvovalnostjo nekaj ljudi.

D otaknili smo se tud i sprejem a 
novih kadrov na nekatera po
m em bna delovna m esta v podjet
ju. Med drugim  smo se „ustavili 
tudi pri zasedbi delovnega mesta 
v kom erciali, referen ta prodaje 
kelihov, ki naj bi jih  začeli letos 
proizvajati. N ekje smo izvedeli, 
da se je za to delovno mesto pri
jav il Slobodan Filipovič, ki pa ni

m a niti najosnovnejših  pogojev 
za to. P ri nada ljn ji raziskavi smo 
ugotovili, da so ta  dejstva resnič
na. Komisiji sam oupravne delav
ske kontrole na nivoju podjetja, 
svetu ZK in sek re taria tu  OOZK 
skupnih služb smo poslali v zvezi 
s tem  na seji predsedstva sprejet 
sklep, te r da se celotno zadevo v 
najkrajšem  času razišče in ugo
tovi dejstvo, vendar nas do da
nes še nihče ni obvestil o kakršni 
koli rešitvi le-tega, razen sekre
ta r  OOZK skupnih služb.

Med drugim  naj omenim, da 
smo navezali p rija te ljske  stike z 
m ladim i iz TAM in Podravke ter 
vsemi m ladinskim i organizacija
mi S tek larn  širom  Jugoslavije, saj 
sodelujem o tudi v zvezni m lad in
ski delovni brigadi S tak lari YU 
na progi Beograd—Bar, ravno ta- 
kot tudi na slovenski akciji Koz
jansko 74.

Iz vsega navedenega, navedel 
sem  samo nekaj bistvenih  stvari, 
je  razvidno, da smo nekaj le sto
rili, čeprav im am o iz objektivnih  
razlogov povsem neobdelanih v r
sto  področij ko t: idejno-politično 
delo, kulturno-zabavno, tu  m islim  
naš klub, izobraževanje, sprejem  
v ZK. te r vrsto stvari, ki so ne
realizirane. Ce pa pogledam o re
zu ltate našega dela, opazimo, da 
vse sklepe ali stališča, ki smo jih  
sprejeli te r  zavzeli in jih  posre
dovali naprej, niso prišla  n ika
mor, ostala so takšna napisana le 
na papirju.

Iz tega vsega je  razvidno, da i- 
m ajo  nekateri v našem  podjetju  
zelo čuden ali celo mačehovski 
odnos do m ladinske organizacije 
ali pa celo hočejo, da bi delo te 
zam rlo iz takšnega ali d rugačne
ga razloga. Popolnom a se zave
dam , da je ta. tako im enovana 
obtožba precej težka, vendar pa 
sem  jaz osebno in  tudi drugi iste
ga m išljenja, ker dobro poznamo 
celotno situacijo, in da je  stvar 
res že tako daleč. K je so vzroki 
za to, ne vem. Na seji predsed
stva KMD pri OK ZMS smo po

tem eljiti razpravi in analiziranju  
vseh dejstev na osnovi oprav lja
n ja funkcij predsednikov AMD in 
KMD na posvetu sekretarjev  
OOZK, predsednikov IO OOS in 
predsednikov te r sekretarjev  AMD 
sprejeli sklep, da se m ed drugim i 
na seji izvršnega odbora konfe
rence sindikata S teklarne pred
sedniku zaradi obrem enjenosti in 
polne angažiranosti in čedalje š ir
šega področja delovanja odobri iz 
skupnih sredstev podjetja plačilo 
za dve uri dnevno. P ri tem  nam 
reč ne smemo pozabiti, da im ajo 
v drugih  mogoče celo v m anjših

pod je tjih  v Sloveniji za to mesto 
postavljenega pol profesionalca. 
Sklep o tem  je  bil nekakp sprejet, 
ni pa bilo n ik jer govora o tem, 
kdo bo ti dve uri plačal.

Mislim, da sem  m orda preveč 
resno vzel delo v m ladinski orga
nizaciji, pri tem  včasih pozabljal 
na svojo redno zaposlitev, k a r po
gojuje dejstvo, da mi ob koncu 
vsakega m eseca m anjkajo  ure, za 
ka te re  ne vedo, kako bi jih  p la
čali. Istočasno pa me zanima, kdo 
plača in k rije  u re tistim  družbe
nopolitičnim  delavcem , ki so za
posleni v razno raznih  pisarnah, 
te r  seveda ne delajo na akord in 
v podobnem  delovnem  okolju, kot 
je to m oj prim er.

Na koncu pa podajam  še ostav
ko na predsednika KMD OZD 
S tek larne ter predlagam  določitev 
v ršilca dolžnosti predsednika do 
volilne konference.

Po uvodnem  poročilu predsed
n ika je  Jože Rojko podprl njego
ve besede. D ejal je, da lahko ce
lo iz la stn ih  izkušenj pove, da je 
danes silno težko biti predsednik 
ZM, ker je  m lade zelo težko p ri
p rav iti za kakršno koli delo, poleg 
tega pa je  še odnos vodilnih ljudi 
do nas m ladih nemogoč. Zatem  
je  tovariš Gornik dejal, da je  n a
šem u predsedniku težko delati po 
m lad insk i liniji, ker je  na svo
jem  delovnem  m estu vezan z a- 
kordom . Potrebno bi bilo odobriti 
m u dve p lačani u ri dnevno za o- 
p rav ljan je  funkcije  predsednika, 
k a jti po drugih kolektivih im ajo 
v ta  nam en zaposlene profesio
nalce.

Z atem  se je  oglasil še tovariš 
direktor in povedal, da predlog o 
teh dveh urah, ki naj bi jih  tov. 
Zaletel — kot predsednik dobil 
plačani, ni bil postavljen in p red 
lagan na pravem  mestu. P ri tem  
ne m ore tud i skupščina podjetja 
n ičesar storiti ali plačati, ker na 
n ivoju  podjetja  nim am o več skup
nega fonda, iz katerega bi se p la
čevala sredstva v takšne nam ene 
kot je  sedaj navajan i prim er. Da

pa je  potrebno ta  predlog predlo
žiti v obravnavo vsaki TOZD, po
sebno še v TOZD IV, v kateri je 
tovariš zaposlen. Omenil je, da ni 
niti za niti proti takšnem u pred
logu, le da se je  o tem  potrebno 
dogovoriti in spreje ti ustrezne 
zaključke. Možno je  dobiti ali pro
fesionalca ali pol profesionalca ali 
am aterja  in ga potem  za njegovo 
delo nagraditi. O tem  se je treba 
le dokončno in jasno pogovoriti 
in potem  to upoštevati. Na koncu 
je  še poudaril, da sedaj verjetno 
ne moremo k ar spreje ti predsed
nikove ostavke glede n a  te  razlo
ge, ki jih je  v svojem  poročilu 
navedel, ozirom a je  bilo slišati iz 
razprave.

V razpravo se je  vključil tudi 
naš m entor — tov. M lakar, ki je 
povedal, da je  m lad ina pri nas

Sestanek
Na prvem  sestanku iniciativne

ga odbora za organiziranje zvezne 
m ladinske delovne brigade pod 
nazivom  »S teklarji YU« v Straži 
smo se dogovorili, da vsak na
slednji sestanek organizira druga 
m ladinska organizacija iz vseh 
stek larn  v Jugoslaviji, ki sodelu
je na tej delovni akciji. Na ta  n a
čin si praktično lahko člani in i
ciativnega odbora ogledajo pač 
vse steklarne, vzpostavljajo  p ri
ja teljske in delovne kontak te ter 
izm enjavajo m nenja, problem e in 
težave, ki tare jo  posam ezne m la
dinske aktive.

K ot zadnji organizator tega se
s tanka pred pričetkom  delovne 
akcije je  bila m ladinska organi
zacija S tek larne iz Pančeva. Po 
dolgi in naporni vožnji te r  k ra t
kotrajnem u iskan ju  sem končno 
prišel pred vhod v S teklarno v 
Pančevu, k je r so že čakali člani 
iniciativnega odbora. P risrčno 
smo se pozdravili, saj se vsi že 
dobro poznamo, potem  pa so nas 
naši gostitelji odvedli v sejno 
dvorano, k je r smo po kratkem , 
nevezanem  razgovoru pričeli z 
delom. Na tem  sestanku so bili, 
za razliko od p rejšn jih  sestankov, 
prisotni razen Sam obora prav  vsi 
predstavniki iz vseh sodelujočih 
steklarn.

Sestanku pa so poleg članov 
predsedstva tovarniške konferen
ce ZM prisostvovali tudi vsi 
predstavniki drug ih  družbenopoli
tičnih  organizacij in sam ouprav
n ih  organov.

Nam en tega sestanka je  bil, da 
se dokončno dogovorimo o vsem 
še nerešenem , izpeljem o še neka
te re  organizacijske stvari te r  da 
dobimo cepivo in  zdravstvene 
kartone za brigadirje.

Med drugim  smo se dokončno 
dogovorili, da bo brigada štela 
50 brigadirjev, k er je  Rogaška 
S latina sodelovanje odpovedala 
iz neznanega vzroka. P reverili

— statutu ZSMJ in ZSMS
— glasilu Glas mladih
— nezainteresiranosti za delo v 

mladinski organizaciji

TONE BEZGOVŠEK — vajenec
1. Menim, da je  bil nov sta tu t 

v naši organizaciji zelo potreben. 
Z n jim  bomo m ladi veliko prido
bili, predvsem  pa se bodo odpra
vile tis te nepravilnosti, ki danda
nes večkrat izstopajo in na kakš
ne leti največ kritike. Vzpodbud-

vedno zadovoljivo delovala pa če
prav so njeni predsedniki izhajali 
celo iz neposredne proizvodnje — 
notranjega obrata, k je r so bili po
goji za delo še nekoliko težji kot 
so v tem  prim eru  v delavnici. Za
to sm atra  predsednikovo ostavko 
za povsem neupravičeno, s tega 
v idika vzeto. M enil pa je, da je 
vsekakor preobrem enjen, če si 
skupnega dela ne razdelimo, pač 
pa ga naložimo na h rbet enem u 
samem u.

Istega m nenja, da ostavke ne 
morem o sprejeti, smo bili tudi o- 
stali prisotni. Med drugim  je  to 
posebno poudaril predsednik OK 
ZMS H rastn ik  tov. Trbovc, ki je  
obenem  povedal, da smo v občini 
od vseh aktivov še vedno najbolj 
ak tivn i ih organizirani.

Železnik Vojka

v Pančevu
smo tudi finančno stan je brigade 
te r  vrsto  drugih stvari, potrebnih 
za norm alen, nem oten potek dela 
te brigade.

Vsak predstavnik  je m oral po
im ensko prijav iti svoje brigad ir
je. Iz naše tovarne sodelujeta v 
tej akciji dva mladinca, in sicer 
Ivan P rah  iz TOZD 1 in Jovo Si
mič iz TOZD 2.

Kot sem že prej omenil, je 
predsednik iniciativnega odbora 
tov. Živkovič iz P aračina na k ra 
ju  sestanka razdelil cepivo, s ka
te rim  m ora biti vsak brigadir cep
ljen najm anj mesec dni pred  p ri
četkom dela v brigadi. Dogovorili 
smo se med drugim  tudi, da bo 
shod brigade in  članov iniciativ
nega odbora 3. 8. 1974 v Skopju, 
k je r bo slavnostni sprejem  in spo
znavanje brigad irjev  med seboj, 
naslednji dan pa se bo brigada 
form irala  in odšla na delo, to je 
na progo Beograd—Bar, njeno de
lovišče pa bo na Jabuki.

Potem  pa so nas gostitelji po
peljali na ogled steklarne. Tu de
lajo samo ravna stekla, od raz
nih oblik avtom obilskih stekel pa 
do okenskih šip te r  še vrsto d ru 
gih, nam ensko izdelanih stekel. 
Precej zanim ivih stvari smo vi
deli, saj se finalna proizvodnja, 
pa tudi p rip rava steklene mase, 
bistveno razliku je od naše v na
ši tovarni. Zelo nadrobno in pe
dantno so nam  opisovali posam ez
ne proizvodne postopke te r  vso o- 
stalo organiziranost podjetja. Vi
deli smo, da tudi oni precej sred 
stev vlagajo v razne investicije, 
od razširitve tovarne pa do m o
dernizacije že obstoječih obratov.

Res zanim iv in  p rije ten  je bil 
ogled tovarne ravnega stekla v 
Pančevu. Nato pa so nas gostite
lji povabili še na izdatno kosilo. 
Zatem  pa smo se še po prijetnem  
razgovoru razšli vsak na svojo 
stran . .

V. Z.

no je, da se čedalje več m ladine 
vk ljuču je v predkongresne raz
prave. M ladi čutimo, da smo po
m em ben faktor v naši socialistič
ni družbi in zato zahtevam o od
stran itev  razlik  na vseh področjih, 
k jer so le-te  že opazne in priso t
ne. N ujno potrebno pa je  tudi, da 
se prav  mi m ladi zavzemamo za 
čim h itre jše  in realno reševanje 
le-teh. V naši slovenski resoluciji 
je  jasno in konkretno napisano, 

(N adaljevanje na 3. strani)

Z enega izmed sestankov mladih delavcev steklarne

Mnenja mladih o. . .



P O Č IT N IŠ K A  P R A K S A
Kot m ajhna deklica sem si ved

no želela im eti takšen poklic, da 
bom lahko delala v pisarni. Sede
la  bom za pisalno mizo in pred 
menoj bo kup papirja, svinčnikov, 
peresnikov in  radirk . P a  še razne 
strojčke bom lahko uporab ljala in 
bila ponosna na to, k a r bom. Vse 
to so bile m oje želje, zato sem se 
s prija teljicam i večkrat igrala 
razne pisarniške dame, ki se spre
hajajo  s pap irji v rokah po po
slopju.

Končala sem osemletko in pred 
mano je  bila odločitev, v katero 
šolo se bom vpisala. Pač, kot m ar
sikatera želja iz otroštva, se mi je 
tudi želja, da bom nekoč p isarni
ška uslužbenka, izpolnila. Vpisala 
sem se v srednjo ekonomsko šolo, 
ki tra ja  štiri leta. V šolo sem ho
dila rada, in bom še vnaprej, ker 
sem se odločila pač za tisto smer, 
ki mi ugaja. Šolsko leto se je bli
žalo k raju  in že smo se pogovar
jali o počitniški praksi, ki je za 
nas obvezna. Kot štipendistka 
S teklarne H rastn ik  sem  dolžna 
vsako leto en mesec delati prakso. 
Prakse sem se zelo veselila, kajti 
nikoli še nisem  n ik jer delala, da 
bi lahko rekla, tudi jaz vem  kaj 
je  delo. P rvič bom im ela nekaj 
svojega denarja, ki si ga bom sa
m a prislužila v enomesečni p rak 
si.

Prvi dan delovne prakse je bil 
najtežji. »K ar strah  me je, če 
bom kaj narobe naredila, potem 
bodo pa hudi, pa grdo me bodo 
gledali.« »Le nič ne skrbi, vsak 
m ora en k ra t prvič delati, m isliš 
da si edina, ki te je strah, pa saj 
še nikogar niso pojedli,« me je to
lažila sestra, ko sva šli z ju traj 
skupaj v službo.

V kadrovskem  oddelku sem bila 
določena, da bom delala v kom er
ciali. Nisem bila posebno navdu
šena, ker so mi p rija teljice pove
dale, da m oraš v tem  oddelku sa
m o kavo kuhati, k a r  pa n ikom ur 
ni po godu. Ko sem prišla v ta 
oddelek, se mi je  tis ta  neprijetna

MNENJE MLADIH O . , .

(N adaljevanje z 2. strani)

slika izbrisala. P ripadala sem na
bavi, in ta ne sprejem a gostov, ali 
pa so m orda le redki. K m alu sem 
dobila delo, ki pa ni bilo težavno. 
Vpisovala sem dnevno pošto, ki 
p rihaja  v podjetje. V endar pa tu 
ni bilo dela za osem ur, zato sem 
šla v planski oddelek, k je r pa je 
dovolj dela, saj zdaj je  čas dopu
stov in delamo še dela drugih. To 
je oddelek, k je r je  največ raču
nanja, zato ves čas računam . R a
čunam  rada, ker tega ne delam  na 
pam et, am pak mi pomaga stroj in 
mi veliko olajša delo.

Uslužbenci v oddelku, k je r de
lam, so zelo prijazni z menoj. Ce
sar ne vem, m irne duše vprašam , 
in oni mi povedo. P rv i teden so 
me poslali v tovarno s pism om za 
neko uslužbenko. Bila sem vesela, 
da bom vsaj enkrat videla tovar
no oziroma njeno notranjost. Oče 
že vrsto let dela v podjetju, n je 
gova petnajstletna hči pa še niko
li ni videla notranjosti tovarne. 
Moja predstava o tem  podjetju  je 
bila čisto drugačna, kot pa je res
nica. Delo steklopihalcev se mi je 
zdelo lažje, pravzaprav sploh ve
dela nisem, kakšno je  to delo. Ko 
pa sem videla vse to od blizu, pa 
mi je  postalo jasno. Meni, ki sem 
samo stala v njihovi bližini, je bi
lo tako vroče, da sem km alu od
šla; kaj pa oni, ki si tu  služijo 
denar, le kako je  njim .

Ko sem si ogledala tovarno, 
sem se odpravila nazaj v p isar
no. »Joj, kako hladno je tukaj, 
sklenila sem, da se bom ra je  p rid 
no učila, kakor da bi m orala de
lati pri takšni vročini. Vesela sem, 
da sem na praksi, sicer še nekaj 
let ne bi videla tovarne od zno
tra j. Nobene posebne prošnje za 
vstop mi ni bilo treba imeti, sa
mo pismo, ki sem ga im ela v ro
kah. je  bilo dovolj.«

Letos sem prvič na praksi in ra 
da opravljam  svoje delo. Vesela 
sem, da je  moje delo koristno in 
da s svojim  delom prispevam  k 
uprav ljan ju  tovarne, čeprav ne 
bistveno. Razum ljivo je, da člo
vek, ki se je odločil za poklic, k a 
kršen ga veseli, potem  z veseljem  
opravlja svoje dolžnosti.

G rčar Svitlana

Spoštovani urednik!
Dober mesec dni je, odkar sem 

zapustil kolektiv Steklarne H rast
nik. Sedaj se nahajam  na odslu
ženju vojaškega roka v Prilepu, v 
M akedoniji, ki je oddaljen od 
H rastn ika 1153 km. Tu se imam 
k ar dobro. Ob tej priložnosti že
lim, da pozdravim  vse sodelavce 
v TOZD 2, te r želim biti sezna
njen  o delovanju kolektiva, še po
sebno o organiziranosti m ladine 
Steklarne.

Lep pozdrav vsem skupaj 
vojak Bojan Ristovič 
V. P. 4028/5 
9750 PRILEP

Zdravo Bojan!
N ajprej se ti zahvaljujem  za po

zdrave. Daleč si od doma, zato ti 
verjam em , da komaj čakaš na no
vo številko »Steklarja«. Nič si ne

delaj skrbi, saj bo časopis redno 
vsak mesec pri tebi, tako, da boš 
še naprej seznanjen z novostmi v 
naši tovarni. Oglasi se še kaj !

Te pozdravlja urednik
Zdravo mladi!
Pozdravljam  vse m ladince in  

m ladinke iz m ladinskih aktivov v 
tovarni. Oglašam se vam  iz Beo
grada. Upam, da se bo delo m la
dinske organizacije kot tudi doslej 
še uspešno nadaljevalo.

Lep pozdrav Šubi Stanislav 
V. P. 5322/4 
11002 Beograd

Dragi Stanislav!
V im enu vseh m ladih v S tek

larn i H rastnik, se ti iskreno za
hvalju jem  za pozdrave, ter tvojo 
željo za uspešno delo.

Lep pozdrav, urednik

Mladinci in športniki Steklarne Hrastnik na obisku v Podravki 
v Koprivnici

k je  vse m oram o biti prisotni. A 
ne le prisotni, potrebno je. da bo
do v najk ra jšem  času vidni tudi 
neki pozitivni rezultati, to  pa bo
mo dosegli le. če se bomo res na 
tak  ali drugačen način aktivirali, 
in pa delali na vseh področjih.

2. Mladi smo z veseljem  spreje
li G las m ladih. L ist je bil precej 
potreben, saj so bili prej članki o 
delovanju  m ladinske organizacije 
razm etani po celem listu. Če se 
m lad človek vsaj malo zanim a za 
delo m ladinske organizacije, lah
ko njene težave in  uspehe najde 
prav v Glasu m ladih. Vsekakor 
ga je  vredno pohvaliti, obenem pa 
želeti, da bi pri n jem  m ladi čim- 
več soustvarjali na kakršenkoli 
način.

3. Mislim, da je  vzrokov za ne
zainteresiranost m ladih za delo v 
m ladinski organizaciji več. Več 
povezave bi moralo biti med pred
sedniki aktivov in m ladinci, ko si 
jih  volili. Mislim, da je prem alo 
ustnega in form iranja, k ar bi lah
ko v precejšnji m eri pripomoglo k 
boljši dejavnosti v ZSM. Mladi se 
vse prem alo zavedajo, da so n je
ni člani, ponosni bi m orali biti, 
da lahko delujejo v sklopu tako 
pom em bne družbenopolitične or
ganizacije.

S p r e je m  
v Z vezo

Vrsto let že praznujem o mesec 
m aj kot mesec mladosti, mesec, v 
katerem  praznuje svoj ro jstn i dan 
naš dragi tovariš Tito. 25 m aj je 
dan m ladosti, dan, ki ga praznuje 
m lad ina in  občani širom  Jugosla
vije. Na ta  dan sprejem am o v 
Zvezo m ladine tisoče in tisoče 
pionirjev in pionirk. OK ZMS 
H rastn ik  je  tudi letos o rganizira
la  v Delavskem domu svečano 
prireditev  ob sprejem u pionirjev 
v ZM in praznovanja ob visokem 
jub ileju  tovariša Tita. Svečane 
prireditve so se poleg učenk in u- 
čencev osnovnih šol te r  m ladine 
udeležili tudi naši visoki p red
stavniki družbenopolitičnih orga
nizacij, sam oupravnih organov in 
skupnosti.

Ob nadvse prijetnem  k u ltu r
nem  delu program a te r p rired it
ve, ki so ga pripravili učenci niž
je  glasbene šole te r baletnega 
krožka, smo bili vsi prisotni zelo 
navdušeni.

p io n ir je v
m la d in e

V uvodnem  govoru je predsed
n ik  OK ZMS H rastn ik  Ivo Trbovc 
v k ratk ih  besedah opisal dolgo in 
nadvse uspešno življenjsko pot 
tovariša T ita in  poudaril pomen 
njegovega dela in  truda za m ir in 
enakopravnost v svetu in doma.

Že nekaj le t nazaj predsedstvo 
OK ZMS H rastn ik  podeljuje ob 
tej priložnosti p riznanja m entor
jem  za delo z m ladino in mladim  
družbenim  delavcem, ki zelo ak
tivno delajo v m ladinskih vrstah  
na različnih področjih. Tako je 
letos prejelo priznan ja šest m en
torjev, ki so vložili veliko truda 
in precej prostega časa v delo z 
mladimi. To so:

— Franc Godec za m entorstvo 
na šahovskem  področju,

— Janko K um lanc za dolgolet
no plodno in uspešno delo z m la
dim i na področju kulture.

— Irena K avšek za dolgoletno 
uspešno delo z mladimi,

— Ivan M ikša za dolgoletno u- 
spešno delo z m ladim i pri gasil

skem društvu,
— Rada Rebernik za plodno in 

dolgoletno delo z m ladim i na 
glasbenem  področju,

— M ilena Slokan za dolgoletno 
uspešno delo z m ladim i na glas
benem  področju.

P riznan ja  pa je  prejelo tudi šest 
m ladih  družbenih delavcev, ki so 
vložili precej svojega prostega ča
sa in veliko tru d a  pri delu z m la
dino. To so:

— Ladislav G ornik za dolgolet
no delo v zvezi tabornikov.

— Rado Gnjidič za uspešno de
lo v B rodarskem  društvu,

— L juba K uhar za dolgoletno 
uspešno delo med mladimi,

— Milan P lahuta za uspešno 
delo na kulturnem  področju.

— Belinda Volfand za priza
devno delo z m ladim i v m ladin
ski organizaciji na šoli,

— Boris Volaj za večletno u- 
spešno delo na športnem  področ
ju,

— Viljem  Zaletel za večletno 
prizadevanje in uspehe pri druž
benopolitični aktivnosti,

Po podelitvi priznanj pa je  bi
lo svečano sprejetih  v m ladinske 
vrste  175 pionirk in pionirjev.

Viza



H U M O R ZABLODA
— Ali veš zakaj ribiči lovijo ri

be?
— Ne.
— Ja  zato, ker jih  ne počakajo!

STRAH
— Neko dekle je  stopilo v dro

gerijo in  hotelo kupiti parfum  la
vanda.

— Prodajalka ji je  pokazala 
razno razne nazive: »Greh«, »Ek
staza«, »Nora ljubezen,« »Čarob
ni trenutk i«  itd.

Dekle je rahlo pordelo potem 
pa boječe vprašalo:

— K aj nim ate nič za deb itan t
ke?

V SOLI

V neko garažo pride človek u- 
pognjenih kolen in  iztegnjenih 
rok, kot da drži volan. Janez ga 
osuplo gleda, potem  pa vpraša 
lastnika garaže:

— Kaj pa ta  hoče?
— To je  originalen človek, re

če lastn ik  garaže. P red  trem i m e
seci so m u vzeli vozniško dovolje
nje. vendar je  on še naprej p re
pričan, da vozi avto.

— Razumem, reče Janez, toda 
zakaj ga vi ne prepričate, da n i
ma več avtom obila?

— Ne izplača se. Mesečno mi 
da dvajset tisoč, da ga perem.

MED DELAVCI

Komandant I. batoljona III VDV brigade Benjamin Žižmund, predaja 
raport ob postrojeni brigadi predsedniku občine

KAKO PA BRODARJI?
Eno izmed na jsta re jših  šport

n ih  d ruštev  v H rastn iku  je  prav 
gotovo BD H rastnik. Vsa ta  leta 
v BD aktivno delajo mladi, ki tvo
rijo  čez 50 % članov BD H rastnik. 
M ladi se zelo aktivno udejstvu je
jo pri športni dejavnosti. T ren ira
jo predvsem  v sezoni, v zimskem 
času pa se ukvarja jo  z m odelar
stvom. S tarejši člani delujejo pri 
d ruštvu  predvsem  kot m entorji, 
k a r  pa je zelo pom em bna vloga 
za u sm erjan je  m ladine. BD je tu 
di pom em ben fak to r pri SLO.

V prejšn ji sezoni so m ladi bro
darji v finalu  osvojili nekaj viso
k ih  priznanj. Osvojili so tudi p re
hodni pokal »FUNE« s katerim  
so dosegli p rim at republiškega 
klubskega prvaka za leto 1973, in 
ki ga bodo m orali letos z vsemi 
močmi braniti.

V letošnji sezoni, kakor tudi v 
p re jšn ji tekm ovalni sezoni so 
m ladi h rastn išk i kajakaši dokaza
li, da sodijo v sam  vrh  jugoslo
vanskega kajakaštva. Tudi letoš
n ja  tekm ovalna sezona je bila 
polna presenečenj. Udeležili so se 
tud i tekm ovanj za republiško in 
državno reprezentanco. K lub je 
ob : skal tudi zvezni tren e r in  na 
podlagi odličnih rezultatov posa
m eznikov izbral tri m lade člane, 
ki bodo zastopali z ostalim i jugo
slovanske barve na Ilindenskem  
slalom u v Skopju. H rastn ičane bo
do zastopali Barič F ranc II., v  ka
jaku  enosedu te r  Vovk Drago in 
Hfilzer Robi v kanu dvosedu.

V mesecu m ladosti so se udele
žili štafete B rodarske zveze Slo
venije, ki je  kakor mnogo drugih 
š ta fe t nosila pozdrave in najboljše 
želje tov. T itu  za njegov 82. ro js t
ni dan.

Za nagradni kviz znan ja  iz 
p re jšn je  številke smo do določe
nega roka prejeli 36 rešitev. Kot 
ponavadi je  tudi tok ra t nekaj re 
šitev »romalo« v koš zaradi- ne
p rav iln ih  odgovorov.

P rav iln i odgovori so:
1. b) VEZUV
2. c) SEDMA
3. b) SIPA
4. a) ATENE
5. b) ERNEST HEMINGWAY

Izžrebani so bili:
1. nagrada (30 din): ALT Vilm a
2. nagrada (20 din): ALT Ervin
3. nagrada (10 din) : ŽELEZNIK 

Vojka

V nada ljn ji sezoni se bodo bro
darji udeležili še nekaj večjih 
m ednarodnih, kakor tudi tekm o
vanj na dom ačih vodah. Za ob
činski p raznik  je BD pripravilo 
spust na progi Zagorje—H rastnik, 
v mesecu avgustu  pa bodo b rodar
ji organizatorji odprtega republi
škega prvenstva v Prusniku. Če
prav  je  BD H rastn ik  edini h ras t
niški klub, ki tekm uje v zveznem 
m erilu, pa se tudi srečuje z obili
co problem ov. Seveda so tu  pere
či finančni problem i. Glede na 
uspehe, ki jih  dosegajo, bi si prav 
gotovo zaslužili prim erno dotaci
jo.

T renutno  največji problem  pa 
je  prostorski. Kot vsi vemo, se, v 
H rastn iku  gradi nov most čez S a
vo. T rasa zanj pa poteka ravno 
skozi prostore BD H rastnik, zato 
bo potrebno klubske prostore po
dreti. Za nove prostore pa ne n a j
dejo ne finančne in ne m ateria l
ne podpore, k a r je  seveda velika 
napaka odgovornih za to športno 
dejavnost v naši občini. Volaj

Učitelj razlaga:
_ — Govedo je  dragocena žival. 
Človek se z njegovim  mesom h ra 
ni, iz kože dela čevlje, iz njegovih 
k o s t i . . . ,  povej mi, Peter, kaj de
la  človek iz njegovih kosti?

— Daje jih  na rob krožnika, od
govori vedno p riprav ljen i učenec.

— Veš kaj pom eni k ratica 
MNMT?

— Ne.
— Mini napis, m aksi tovarna!

— Sedaj pa sem že skoraj p re
pričan, da tovarne res ne smemo 
večati.

— Zakaj pa?
— K er jo bomo potem  morali 

zopet rušiti ozirom a m anjšati, da 
bo novi, bleščeči svetlobni napis 
vsaj malo viden.

— Ti. danes sem prinesel s se
boj daljnogled, da bom lahko po
iskal in p rebral nov napis na to
varni.

Mladi steklarji pri svojem napornem delu

NAGRADNI KVIZ ZNANJA
K er smo v mesecu športn ih  dogodkov, sve

tovno prvenstvo v nogometu, svetovno prven
stvo v košarki, bomo današn ji kviz posvetili 
izključno le športu.

1. K ošarka je  m oštvena igra z žogo, kateri 
je  cilj, k ar na jvečkra t vreči žogo v koš na
sprotniku. Košarko je  izum il edini posamez
nik, ki so m u priznali, da je  ustanovitelj ne
kega športa. Kdo je  to bil?

a) Bill Russel
b) Jam es N aism ith
c) Holger Nielsen

2. Jugoslovanska moška državna reprezen
tanca je  dosegla v tem  športu  velike uspehe 
in  sodi v sam  v rh  svetovne košarke. Eden na j
večjih  uspehov je  vsekakor doživela le ta  1966 
v Čilu na jub ilejnem  tu rn ir ju  FIFE, ki velja 
za neuradno  svetovno prvenstvo. K ate ra  je bi
la  S FR J in  potem  ZDA in ZSSR?

a) 1. SFR J 2. ZDA 3. ZSSR
b) 1. SFR J 2. ZSSR 3. ZDA
C) 1. ZDA 2. SFRJ 3. ZSSR

3. Na VI. svetovnem  prvenstvu v košarki 
le ta  1970 v L jubljan i so jugoslovanski košar
k a rji prem agali am eriško moštvo in  s tem

GLAS 
MLADIH

osvojili prvo mesto in postali prvič uradni 
svetovni prvaki. S kakšnim  rezultatom  so zm a
gali?

4. Letos je  bilo v ZR Nem čiji že X. svetov
no nogometno prvenstvo. Kot vemo, je naslov 
svetovnega prvaka osvojila ZRN. To je že 
drugič, da je  osvojila ZRN naslov svetovnega 
p rvaka  v nogometu. K daj in k je  je  ta  naslov 
že osvojila?

a) 1938 v Franciji
b) 1950 v B raziliji
c) 1954 v Švici

5. Tudi naši nogometaši so dosegli k a r  lepe 
uspehe. Po drugi svetovni vojni so naši nogo
m etaši dosegli največje uspehe in  s tem  vidno 
m esto v m ednarodnem  nogometu. Jugoslovan
ska državna reprezentanca je  bila le ta  1960 
olim pijski prvak. K je je  bilo to?

a) Pariz b) Rim c) Bern

P ri žreban ju  praviln ih  odgovorov bomo u- 
poštevali vse rešitve, ki bodo v uredništvu do 
četrtka, 22. avgusta 1974. P rva nagrada je 30 
din, druga 20 din in tre t ja  10 din.

Srečnim  nagrajencem  česttitamo!


